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                                                            Protokół Nr XIX/11 
z XIX sesji Rady Miejskiej 

w dniu 28 października 2011 r. 
 
 

         Przewodniczący Rady Miejskiej, Pan Andrzej Wziątek o godz. 9.00 w sali konferencyjnej 
Ratusza, na Placu Wolności 1 w Bystrzycy Kłodzkiej otworzył dziewiętnastą po wyborach sesję 
Rady Miejskiej.        
Po powitaniu radnych, Burmistrza, gości zaproszonych i wszystkich obecnych oznajmił, iż zgodnie 
z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu 
Rady wynoszącego 15 osób, stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  

Listy obecności - stanowią załącznik Nr 1 
 
Poinformował, że podczas głosowania na tej sesji podniesione ręce liczone będą przez 
Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej – Pana Artura Pokorę. 
 
Proponowany porządek dzienny obrad przesłany radnym przedstawiał się  następująco:  
1. Otwarcie obrad. 
2. Powołanie sekretarza sesji. 
3. Przyjęcie protokołów z sesji. 
4. Problemy osób niepełnosprawnych. 
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Bystrzycy Kłodzka za rok 2010- 
    2011.  
6. Agroturystyka. 
7. Podjęcie uchwał w sprawach: 
    1/ wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kłodzku; 
    2/ zmian w budżecie gminy w roku 2011;  
    3/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej; 
    4/ podatku od nieruchomości; 
    5/ podatku od środków transportowych; 
    6/ opłaty uzdrowiskowej; 
    7/ opłaty miejscowej; 
    8/ opłaty targowej; 
    9/ zamiaru utworzenia zespołu szkół w Wilkanowie; 
   10/ zarządzenia wyborów Sołtysa w Sołectwie Lasówka oraz wyborów uzupełniających  
         do Rady Sołeckiej; 
8. Informacja dotycząca złożonych oświadczeń majątkowych za rok 2010. 
9. Informacje Burmistrza. 

10. Zapytania radnych. 
11. Informacje Przewodniczącego Rady. 
12. Sprawy różne i wolne wnioski. 
13. Zamknięcie obrad.    

 
  W związku z tym, że na zapytanie Przewodniczącego Rady czy ktoś z radnych bądź Pani 
Burmistrz zgłaszają zmiany do przedstawionego porządku obrad nikt nie zabrał głosu, 
przystąpiono do realizacji przedstawionego porządku obrad dzisiejszej sesji. 

 
Ad 2.  
Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji punktu – „Powołanie sekretarza sesji”                                 
i zaproponował, aby funkcję sekretarza pełnił Pan Jan Szkwarek – Wiceprzewodniczący Rady. 
W związku z tym, że nie było uwag, Przewodniczący poddał pod głosowanie propozycję. 
Za wyborem sekretarza sesji w osobie radnego Jana Szkwarka w głosowaniu wzięło udział             
14 radnych, za oddano 14 głosów – jednogłośnie.  
Przewodniczący przypomniał również, że wnioski sekretarzowi sesji zgłaszane powinny             
być na piśmie.  
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Ad 3. Zatwierdzenie protokołów z ostatnich trzech sesji rady. 
Przewodniczący Rady zaproponował przyjęcie protokołów z ostatnich trzech sesji Rady Miejskiej, 
tj. z dnia 30 września 2011 r., 11 października 2011 r. oraz 19 października 2011 r., które były 
wyłożone do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.   
 
W związku z tym, że nie było uwag ze strony Rady, Przewodniczący poddał pod głosowanie 
zatwierdzenie protokołów „unblock”. Rada w obecności 15 radnych, 15 głosami za – jednogłośnie 
przyjęła ww. protokoły.  
 
Ad 4. 
Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu „Problemy osób 
niepełnosprawnych” i poprosił Panią Burmistrz o zabranie głosu. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że chciałaby usprawiedliwić Dyrektora Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie z Kłodzka z uwagi na to, że Pan Krzysztof Popiel               z PCPR-u 
uczestniczył już na posiedzeniu naszej merytorycznej Komisji i wyczerpująco przedstawił 
informacje w tym temacie. W dniu dzisiejszym uczestniczy w posiedzeniu sesji innej Rady.  
Mówi, że przykrym jest fakt jeśli brakuje środków na wiele działań, w tym także dla osób 
niepełnosprawnych. Ze względu na ograniczone środki musimy się z tym faktem z trudem 
pogodzić. Wiele budynków użyteczności publicznej, w tym w Ratusz, nie są dostosowane do 
potrzeb i wymagań osób niepełnosprawnych. Są to bariery, które dostrzegamy i systematycznie w 
miarę posiadanych środków usuwamy. Za zgodą Pani Konserwator Zabytków budynek Ratusza 
zostanie w przyszłości dostosowany do potrzeb osób niepełnosprawnych poprzez wykonanie 
platformy wjazdowej na parter budynku oraz windy.  
Na posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych była także przedstawiana 
informacja o świadczeniach Ośrodka Pomocy Społecznej na rzecz osób niepełnosprawnych z 
PCPR.  
Serdecznie podziękowała wszystkim stowarzyszeniom, osobom, które zaangażowały się na rzecz 
osób niepełnosprawnych i wszystkim ludziom dobrej woli. 
Serdeczne podziękowania skierowała na ręce Pana Pawła Błachowicza, osoby niepełnosprawnej, 
dzięki której zafunkcjonowało w naszym mieście Przedszkole „Bystrzaki”.  Fundacja Pana Pawła 
Błachowicza zdecydowała się także od 1 września 2011 r. poprowadzić Szkołę Podstawową w 
Pławnicy.      
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 25 października 2011 r. przyjęła informację                            
z działalności zespołu ds. rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych                 
w zakresie udzielonych dofinansowań ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych przedstawioną przez Pana Krzysztofa Popiela – Kierownika Zespołu ds. 
rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych  z Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie w Kłodzku.  
Komisja przyjęła informację z działań Ośrodka Pomocy Społecznej na rzecz osób 
niepełnosprawnych w Bystrzycy Kłodzkiej przedstawioną przez Panią Małgorzatę Kuchejdę – 
Kierownika Ośrodka.  
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że niepokojącym zjawiskiem jest brak środków 
finansowych na realizację pomocy osobom niepełnosprawnych a w szczególności spadek tych 
środków przy Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie ze środków Państwowego Funduszu 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. Główne zadania w sprawie osób niepełnosprawnych 
prowadzi PCPR – tzw. zespół związany z wykorzystaniem środków PFRON.  
W 2008 r. Powiat Kłodzki otrzymał na ten cel 3.667.635 zł, w 2009 r.- 2.621.117 zł, w 2010 r. -
1.972.075, a w 2011 r. – 1.965.009 zł. Zjawisko powinno być zupełnie odwrotne, powinien być 
wzrost środków a nie ich spadek. Wraz z brakiem środków zmniejszają się wydatki Funduszu. Są 
zadania, które Fundusz realizuje w pierwszej kolejności np. na turnusy rehabilitacyjne (wpłynęło – 
877 wniosków a zrealizowano – 67 + opiekun). Kolejnym niepokojącym zjawiskiem jest brak  
środków na likwidację barier architektonicznych (wpłynęło 133 wnioski, podpisano jedynie 42 
umowy). Pozostałe zadania, w tym związane ze sprzętem rehabilitacyjnym są także w małym 



 

3 

 

stopniu realizowane, choć na 1026 wniosków zrealizowano 920. 
Mówi, że jest powołany asystent starosty ds. osób niepełnosprawnych – Pani Teresa Ludwin.   
Mówi, że w przypadku zadań gminnych należałoby w większym stopniu wykorzystać 
Środowiskowy Dom Samopomocy „Przystań”, gdyż od 1 stycznia 2012 r. będzie samodzielną 
jednostką i przystosowany jest do przyjęcia 50 uczestników, a obecnie jest ich około 30. 
Są to środki, które refundowane są przez budżet państwa. 
Równocześnie wzrasta liczba osób pobierająca świadczenia pielęgnacyjne. Wzrost notuje się 
prawie o 100% na przełomie roku 2010/2011. W skali Polski świadczenia pielęgnacyjne uzyskuje 
166 tysięcy osób i jest to stały wzrost. Stanowi to  520 zł. Jest to ważna informacja, gdyż nie 
wszyscy wiedzą o tym, że z takiego świadczenia może skorzystać.   
Mówi, że w Gazecie Wyborczej pojawił się artykuł obszerny na temat świadczeń. 
Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 4 października 2011 r. na wniosek osoby, która pobiera 
świadczenie pielęgnacyjne można zwiększyć je o 100 zł. 
Potrzeb w sferze osób niepełnosprawnych jest bardzo dużo. W oparciu o złożone informacje              
w tym temacie nie wnosi poważniejszych uwag co do realizacji zadań, za wyjątkiem zbyt małych 
środków. 
Przewodniczący Rady – mówi, ze przykrym jest fakt, że wraz ze wzrostem potrzeb nie idą środki 
finansowe na ich realizację. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że i owszem niepokojącym jest wzrost świadczeń 
pielęgnacyjnych ale zaznaczyła, że przepis wszedł od niedawna. Ludzie dopiero zaczynają się tym 
interesować i z tego korzystać. Mówi, że w roku ubiegłym, rozmawialiśmy na temat mieszkań dla 
osób niepełnosprawnych i podtrzymuje złożoną wcześniej deklarację. W chwili obecnej 
sporządzana jest dokumentacja na budynek przy ul. Strażackiej 3 na zmianę sposobu 
użytkowania. Kilka mieszkań, znajdujących się na parterze będzie przeznaczonych dla osób 
niepełnosprawnych.   
Zapewniła, że tyle ilu jest chętnych do skorzystania z Środowiskowego Domu Samopomocy tylu              
z niego korzysta. Potwierdziła, że jest to pomoc w 100% finansowana z budżetu państwa. 
 
Ad 5. 
Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu „Informacja o stanie 
realizacji zadań oświatowych Gminy Bystrzyca Kłodzka za rok 2010-2011” i poprosił Panią 
Burmistrz o zabranie głosu. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że na tej sali wiele się już mówiło na temat oświaty. 
Od tego roku jest obowiązek gminy, aby do końca października 2011 r. przedłożyć Radzie 
informację o stanie realizacji zadań oświatowych.  
 
1. Sieć szkół podstawowych, gimnazjów oraz przedszkoli 
 
1.1.    Sieć szkół podstawowych 
Sieć gminnych szkół podstawowych o stopniu organizacyjnym obejmującym klasy I-VI, w roku 
szkolnym 2010/2011 stanowiły : 

- Szkoła Podstawowa nr 1 im. Gen. Józefa Bema w Bystrzycy Kłodzkiej, 
- Szkoła Podstawowa nr 2 im. Obrońców Warszawy w Bystrzycy Kłodzkiej,  
- Szkoła Podstawowa w Długopolu Dolnym, 
- Szkoła Podstawowa im. Marii Konopnickiej w Pławnicy, 
- Szkoła Podstawowa w Starej Łomnicy, 
- Szkoła Podstawowa w Wilkanowie. 

Sieć gminną uzupełniały dotowane przez Gminę szkoły niesamorządowe: 
-  Szkoła Podstawowa Waliszowskiego Stowarzyszenia Edukacyjnego; 
-  Niepubliczna Szkoła Podstawowa w Gorzanowie prowadzona przez Towarzystwo    
   Miłośników Gorzanowa.  

 
1.2. Gimnazja 
Sieć gimnazjów w poprzednim roku szkolnym stanowiło prowadzone przez Powiat Kłodzki 
Gimnazjum nr 1 w Bystrzycy Kłodzkiej oraz gminne Gimnazjum nr 2 w Wilkanowie. Obwód 
Gimnazjum nr 1 obejmował część miejską Gminy, natomiast część wiejską obwód Gimnazjum nr 2 
w Wilkanowie. 
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W Bystrzycy Kłodzkiej funkcjonowało również Gimnazjum dla Dorosłych, do którego uczęszczali 
uczniowie z całego województwa. 
 
1.3. Przedszkola 
Sieć przedszkolną w Gminie Bystrzyca Kłodzka stanowiły: 

-  zlokalizowane w mieście 11 –oddziałowe Przedszkole nr 2  
- 4 oddziały przedszkolne przy wiejskich szkołach podstawowych prowadzonych przez    

Gminę (Wilkanów, Pławnica, Długopole Dolne, Stara Łomnica)  
- „zerówka”, działająca w strukturze organizacyjnej publicznej Szkoły Podstawowej 

Waliszowskiego Stowarzyszenia Edukacyjnego w Starym Waliszowie, 
- oddział przedszkolny przy niepublicznej szkole podstawowej prowadzonej przez 
Towarzystwo Miłośników Gorzanowa. 

Sieć przedszkolna uzupełniona została przez zespoły wychowania przedszkolnego w Starej 
Łomnicy i Gorzanowie oraz utworzony w kwietniu 2010 r. punkt przedszkolny w Wilkanowie, z 
których łącznie korzystało w poprzednim roku szkolnym 41 wychowanków. Od października 2010 
funkcjonowało również nowe przedszkole „Bystrzaki” mieszczące się w Miejsko Gminnym Ośrodku 
Kultury, prowadzone przez Fundację Edukacji Przedszkolnej w partnerstwie z Gminą w ramach 
projektu finansowanego z Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Przedszkole obejmowało dwie 
grupy dzieci w wieku trzech i czterech lat. Każda z tych grup miała swojego nauczyciela oraz 
opiekuna. W nowym przedszkolu program edukacji przedszkolnej był zgodny z wymogami MEN 
natomiast nad jego przebiegiem czuwał opiekun dydaktyczno-metodyczny. Nowopowstałe 
przedszkole oferowało swoim podopiecznym bogaty wachlarz zajęć dodatkowych oraz wsparcie 
psychologa, pedagoga i logopedy oraz szkolenia dla rodziców.              W ramach projektu 
wszystkie dzieci w wieku 3-5 lat uczęszczające do Przedszkola nr 2                     w Bystrzycy 
Kłodzkiej zostały objęte nieodpłatnymi zajęciami dodatkowymi: językiem angielskim, zajęciami 
taneczno-ruchowymi i korekcyjnymi.  

 
2. Dane statystyczne 

 
2.1. Liczba uczniów 
Liczba uczniów w poszczególnych szkołach, gimnazjach, przedszkolach,   oddziałach 
przedszkolnych i innych formach wychowania przedszkolnego wg danych statystycznych kształtuje 
się następująco:  

 

Nazwa szkoły Liczba 
uczniów 

Liczba 
oddziałów 

Średnia 
liczebność 
oddziału 

Szkoła Podstawowa nr 1 352 17 21 

Szkoła Podstawowa nr 2 278 12 23 

SP w Długopolu Dolnym 50 6 8 

Oddział przedszkolny 16 1 16 

SP w Starej Łomnicy 40 6 7 

Oddział przedszkolny 6 1 6 

Zespół wp 10 1 10 

SP w Pławnicy 60 6 10 

Oddział przedszkolny 18 1 18 

SP w Wilkanowie 70 6 12 

Oddział przedszkolny 24 1 24 

Punkt przedszkolny 15 1 15 

SP WSE 55 6 9 

Oddział przedszkolny 10 1 10 

SP Gorzanów 36 6 6 

Oddział przedszkolny 8 1 8 

Zespół wp 16 1 16 
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Gimnazjum nr 2 221 10 22 

Gimnazjum dla dorosłych 105 3 35 

Przedszkole nr 2 270 11 25 

Przedszkole Bystrzaki 40 2 20 

Razem, w tym: 1700 100 17 

Szkoły na wsi 532 46 12 

Szkoły w mieście 735 32 23 

Przedszkola na wsi 123 9 12 

Przedszkola w mieście 310 13 24 

 
Według bazy danych systemu informacji oświatowej wg stanu na dzień 30 września 2010 r. naukę 
w gminnych bądź dotowanych przez Gminę szkołach rozpoczęło 1267 uczniów, z tego 941 to 
uczniowie szkół podstawowych, 326 gimnazjaliści.  

 

Charakterystykę zmian w liczbie uczniów w placówkach oświatowych obrazują  
poniższe wykresy. 

 

Wychowaniem przedszkolnym zostało objętych 143 sześciolatków oraz dzieci starszych 
(odroczonych), z czego 89 w przedszkolu, natomiast 54 w oddziałach zerowych przy wiejskich 
szkołach podstawowych. Do oddziałów przedszkolnych  uczęszczało również 249 dzieci w wieku 
od 3 do 5 lat. W zespołach wychowania przedszkolnego i punkcie przedszkolnym nauką zostało 
objętych 41 dzieci. 
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2.2. Sytuacja kadrowa  w gminnych jednostkach oświatowych – nauczyciele 
 
Poniższa tabela prezentuje stan zatrudnienia kadry pedagogicznej na dzień 30 września 2009 r. w 
poszczególnych jednostkach na podstawie sprawozdania SIO 

 

Nazwa szkoły Kadra pedagogiczna Średnio na 

  etaty przeliczeniowe 1 oddział 

Szkoła Podstawowa nr 1 
 

33,39  1,9641 
 

Szkoła Podstawowa nr 2 
 

20,22  1,6850 
 

SP w Długopolu Dolnym 10,99  1,5700 
    

SP w Starej Łomnicy 7,73  1,1043 
    

SP w Pławnicy 11,55  1,6500 
    

SP w Wilkanowie 9,77  1,3957 
    

Gimnazjum nr 2 
 

21,88  2,1880 
 

Gimnazjum dla Dorosłych 
 

2,56  0,8533 
 

Przedszkole nr 2 
 

17,42  1,5836 
 

Razem 135,51  1,4264 
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Sytuację w poszczególnych jednostkach przedstawia poniższy wykres:  
 

 
 

Struktura zatrudnienia nauczycieli w gminnych jednostkach oświatowych w poprzednim roku 
szkolnym, w zależności od stopnia awansu zawodowego oraz poziomu wykształcenia wyglądała 
następująco: 

 
 

Stopień awansu zawodowego  Etaty przeliczeniowe 

 
Stażyści 
   

 
7,11 

 

 
Nauczyciele kontraktowi 
   

22,17 
 

 
Nauczyciele mianowani 
   

 
56,11 

 

 
Nauczyciele dyplomowani 
  

50,12 
 

 
Razem 
  

135,51 
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Struktura wykształcenia kadry pedagogicznej ze 

wzgledu na stopień awansu zawodowego w 

minionym roku szkolnym
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16%

42%
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Zdecydowana większość nauczycieli w minionym roku szkolnym posiadała kwalifikacje do 
nauczania przydzielonych przedmiotów.  

 
2.3. Stan zatrudnienia pracowników administracji w gminnych jednostkach oświatowych 

 
Gminne jednostki oświatowe w roku szkolnym 2010/2011 zatrudniały księgowych oraz sekretarzy 
w dużych szkołach miejskich lub sekretarki w wiejskich szkołach podstawowych. Liczbę etatów 
administracyjnych w poszczególnych szkołach przedstawia poniższa tabela. 

 

Nazwa szkoły 
Etaty 

administracji 
Etaty 

administracji/oddział 

SP nr 1 4 0,2353 

SP nr 2 3 0,2500 

SP w Długopolu Dolnym 1 0,1429 

SP w Starej Łomnicy 1 0,1429 

SP w Pławnicy 1 0,1429 

SP w Wilkanowie 1 0,1429 

Gimnazjum nr 2 3 0,3000 

Gimnazjum dla dorosłych 0,5 0,1667 

Przedszkole nr 2 2 0,1818 

Razem 16,5 0,2037 

 
 
2.4. Stan zatrudnienia pracowników obsługi w gminnych jednostkach oświatowych 

 

Nazwa szkoły Etaty 
obsługi 

Etaty 
obsługi/oddział 

SP nr 1 7 0,4118 

SP nr 2 5 0,4167 

SP w Długopolu Dolnym 1,79 0,2557 

SP w Starej Łomnicy 2 0,2857 

SP w Pławnicy 2 0,2857 

SP w Wilkanowie 2 0,2857 

Gimnazjum nr 2 3,5 0,3500 

Gimnazjum dla dorosłych - - 

Przedszkole nr 2 13 1,1818 

Razem 36,29 0,4480 

 
 
 

Struktura wykształcenia kadry pedagogicznej 

ze względu na poziom wykształcenia

117,76

11,39

0,86

5,5
Wyższe magisterskie z

przygotowaniem

pedagogicznym

Wyższe magisterskie

bez p. p.oraz licencjat z

p.p.

Licencjat bez p.p. oraz

kolegium

nauczycielskie

Pozostałe kwalifikacje
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3. Wyniki nauczania 
 
W roku szkolnym 2010/2011 poszczególne szkoły podstawowe osiągnęły następujące wyniki ze 
sprawdzianu umiejętności w klasach VI: 

 

Nazwa szkoły Liczba zdających Osiągnięty wynik 

Szkoła Podstawowa nr 1 65 23,40 

Szkoła Podstawowa nr 2 48 25,90 

SP w Długopolu Dolnym 9 29,20 

SP w Pławnicy 11 25,30 

SP w Wilkanowie 11 29,50 

SP w Starej Łomnicy 11 28,00 

SP WSE w Starym Waliszowie 5 28,00 

SP Gorzanów 3 25,70 

Średnia w Gminie   25,50 

Średnia w Województwie  24,80 

 
 

          
 

Analiza wyników sprawdzianu wskazuje, że wszystkie szkoły gminne osiągnęły w minionym roku 
szkolnym wynik powyżej średniego wyniku w Województwie Dolnośląskim, z wyjątkiem Szkoły 
Podstawowej Nr 1, która uzyskała niższą liczbę punktów. Średni wynik Gminy przewyższał średni 
wynik w województwie i wyniósł 25,5. 
 
Głębsza analiza wyników sprawdzianu prowadzi do wniosku, że nasi uczniowie najlepiej radzili 
sobie z umiejętnością czytania i pisania oraz z rozumowaniem, gorzej                                                 
z wykorzystywaniem wiedzy w praktyce i korzystaniem z informacji. 
 
Poniższe dane dotyczą średnich wyników osiągniętych przez szkoły Gminy Bystrzyca Kłodzka w 
porównaniu ze średnimi wynikami Województwa Dolnośląskiego w latach 2005-2011. 

Wyniki sprawdzianu w kl. VI w roku szkolnym 2010/2011 

w Gminie Bystrzyca Kłodzka
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W minionym roku szkolnym w Gminie Bystrzyca Kłodzka 213 uczniów przystąpiło do egzaminu 
gimnazjalnego, składającego się z części humanistycznej, matematyczno-przyrodniczej i 
językowej.  

 

 

 

Nazwa szkoły Liczba zdających Osiągnięte wyniki 

H M-P JA JN JR 

Gimnazjum w ZSO 114 25,1 24,0 32,6 28,5 - 

Gimnazjum nr 2 77 23,0 22,7 22,6 27,1 - 

Gimnazjum dla Dorosłych 22 8,5 11,1 -  - 15,6 

Średnia w Gminie   22,6 22,2 29,3 27,8 15,6 

Średnia w Województwie  24,7 23,0 28,7 27,3 19,9 

H- część humanistyczna, M-P – część matematyczno-przyrodnicza, JA – język angielski, JN – 
język niemiecki, JR – język rosyjski 

Z powyższych danych wynika, że średni wynik gimnazjalistów pobierających naukę  w ZSO              
w Bystrzycy Kłodzkiej uplasował się powyżej średniej wojewódzkiej we wszystkich częściach 
egzaminu. Z kolei Gimnazjum nr 2 w Wilkanowie osiągnęło zadawalający wynik z języka 
niemieckiego, nieco tylko poniżej średniej Województwa. Podobnie jak w latach ubiegłych 
najniższe wyniki osiągnęli gimnazjaliści z Gimnazjum dla Dorosłych, co związane jest ze specyfiką 
szkoły.     

Średnie wyniki sprawdzianu na zakończenie nauki w SP w 

Gminie Bystrzyca Kłodzka na tle wyników Województwa 

Dolnośląskiego
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4. Transport uczniów do szkół i przedszkoli  
 

Podobnie jak w latach ubiegłych Gmina realizowała obowiązek dowozu uczniów, których droga z 
domu do szkoły przekraczała 3 km (oddziały zerowe, klasy I-IV szkół podstawowych) oraz 4 km 
(klasy V-VI szkół podstawowych i gimnazja) w ramach obwodów szkół. W minionym roku szkolnym 
Gmina zabezpieczyła dowóz 382 uczniom uczęszczającym do gminnych szkół oraz do Szkoły 
Podstawowej WSE, w tym również 6-latkom, które były objęte obowiązkowym wychowaniem 
przedszkolnym. Dowóz uczniów Gmina realizowała częściowo własnym transportem (272 
uczniów) a częściowo zwracając uczniom koszty przejazdu środkami komunikacji publicznej (110 
uczniom). Bazę transportową Gminy stanowiły dwa 13-osobowe busy i dwa autobusy. 

W roku szkolnym 2010/2011 Gmina ponosiła także koszty: 
- dojazdu dzieci z Piotrowic, które kształciły się w szkołach prowadzonych przez Gminę 

Kłodzko, w związku z brakiem możliwości zagwarantowania dowozu do szkół prowadzonych przez 
naszą Gminę, 

- dowozu dzieci niepełnosprawnych z terenu Gminy do szkół specjalnych i integracyjnych 
oraz ośrodków szkolno-wychowawczych, w których realizowały obowiązek szkolny, zapewniając 
jednocześnie zwrot kosztów sprawowania nad nimi opieki w czasie przejazdu. 
Wydatki związane z transportem uczniów do szkół w roku budżetowym 2010 r.  wyniosły 
532.812,75 zł. 
 
5.  Analiza finansowa 
 
Wydatki związane z prowadzeniem szkół i przedszkoli w roku 2010: 

  

Wyszczególnienie 
Budżet wykonany 
ogółem w 2010 r. 

Wypracowane 
dochody w 2010 r. 

SP nr 1 2 232 070,09 zł 18 862,28 zł 

SP nr 2 1 965 181,10 zł 35 011,34 zł 

SP w Długopolu Dolnym 690 659,60 zł 2 273,93 zł 

SP w Starej Łomnicy 553 741,00 zł 
 

4 648,56 zł 

SP w Pławnicy 682 575,91 zł 508,93 zł 

SP w Wilkanowie 730 771,54 zł 5 271,70 zł 

Dotacja dla SP WSE w St. 
Waliszowie 348 500,00 zł -   zł 

Dotacja dla oddziału "0" SP WSE  50 000,00 zł -   zł 

Dotacja dla SP TMG w Gorzanowie 176 929,74 zł -   zł 

Dotacja dla oddziału "0" SP TMG  37 386,72 zł -   zł 

Gimnazjum nr 2 1 646 033,91 zł 3 939,79 zł 

Gimnazjum dla dorosłych 171 091,82 zł 
 

130,47 zł 

Przedszkole nr 2 1 546 504,17 zł 237 282,22 zł 
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Małe Przedszkole Stara Łomnica 20 494,59 zł -   zł 

Małe Przedszkole Gorzanów 24 941,43 zł -   zł 

Dowożenie uczniów 532 812,75 zł 25 786,98 zł 

RAZEM, w tym: 11 409 694,37 zł 333 716,20 zł 

Subwencja oświatowa 7 748 795 zł  

Środki własne Gminy 3 660 899 zł  

 
Subwencja oświatowa w roku budżetowym 2010 r. nie obejmowała, podobnie jak w latach 
ubiegłych wydatków związanych z funkcjonowaniem przedszkoli, oddziałów przedszkolnych, 
świetlic szkolnych oraz transportu uczniów do szkół i przedszkoli. 
 
Wydatki budżetowe jednostek oświatowych w roku 2010 i 2011:  
 
Szkoły gminne i świetlice bez oddziałów przedszkolnych 
 

  
Wydatki budżetowe w 

2010 r.   

Planowane wydatki 
budżetowe w 

Nazwa szkoły 2011 r. 

  Ogółem 
bez uwzgl. 
remontów Ogółem 

bez uwzgl. 
remontów 

SP nr 1  2128375,12 203375,36 2068498,00 2065288,00 

SP nr 2  1928600,54 1576749,30 1587413,88 1574951,88 

SP                 w 
Długopolu 
Dolnym 631201,02 624003,31 637808,00 630102,00 

SP w Starej 
Łomnicy 486542,68 483428,84 504711,00 499313,00 

SP w Pławnicy 625074,19 62507419 580965,00 580965,00 

SP w 
Wilkanowie 659870,50 655912,07 617931,00 617931,00 

Gimnazjum nr 2  1627166,80 1622178,01 1670452,00 1668485,00 

Gimnazjum dla 
Dorosłych 171091,82 171091,82 171044,00 171044,00 

Razem 8257922,67 7811812,9 7838822,88 7808079,88 
 

  
Gminne przedszkola i oddziały przedszkolne 
 

Przedszkole lub 
oddział przedszkolny 

   Wydatki budżetowe w 2010 r. 
Planowane wydatki budżetowe  

w 2011 r. 

Ogółem 
bez uwzgl. 
remontów Ogółem 

bez uwzgl. 
remontów 

SP w Długopolu Dln 50799,64 50799,64 51831,00 51831,00 

SP w Starej Łomnicy 57470,31 57470,31 14143,00 14143,00 

SP w Pławnicy 47258,47 47258,47 45510,00 45510,00 

SP w Wilkanowie 54083,91 54083,91 54467,00 54467,00 

Przedszkole nr  2 1536494,89 1479534,04 1421496,00 1421246,00 

Razem 1746107,22 1689146,37 1587447,00 1587197,00 
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Koszt kształcenia w poszczególnych jednostkach prowadzonych przez Gminę 
 
 

 
 

Nazwa jednostki 

Liczba uczniów 
przyjęta do 
naliczenia 

subwencji na 
2010 

Roczne 
wydatki 

bieżace w 
przeliczeniu 

na ucznia 

SP nr 1  377 5447 

SP nr 2  278 5672 

SP w Pławnicy 67 9329 

SP w Długopolu 
Dolnym 

55 11346 

SP w Wilkanowie 71 9238 

SP w Starej Łomnicy 42 11510 

Gimnazjum nr 2                259 6263 

Gimnazjum dla 
Dorosłych  98 1746 

 
 

6. Programy edukacyjne 
 
6.1. Pomoc materialna o charakterze socjalnym 
W ramach dotacji celowej z budżetu państwa Gmina Bystrzyca Kłodzka                                                  
w roku szkolnym 2010/2011 realizowała pomoc materialną o charakterze socjalnym dla uczniów 
najuboższych zamieszkałych na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka. Pomoc przyznawana była w 
formie stypendium szkolnego oraz zasiłku szkolnego w oparciu o ustawę z dnia 7 września 1991 r. 
o systemie oświaty (Dz. U. z 2004 r. Nr 256, poz. 2572 ze zm.)  a  także na podstawie uchwały Nr 
XXXIX/254/05 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 21 marca 2005 r. w sprawie regulaminu 
udzielania pomocy materialnej o charakterze    socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie 
Gminy Bystrzyca Kłodzka. Przyznanie świadczenia następowało w drodze decyzji 
administracyjnej. 
Zgodnie ze znowelizowanymi przepisami, na rok szkolny 2010/2011 Gmina otrzymała dotację na 
pomoc materialną w wysokości 80 % wartości zadania, pozostałe 20 % stanowiły środki własne 
Gminy (do 31 grudnia 2009 r. Narodowy Program Stypendialny realizowany był w 100% z dotacji). 
Wysokość środków wydatkowanych w tym okresie na stypendia i zasiłki szkolne wyniosła 
223.833,43zł., z tego 179.066,43 zł stanowiła dotacja natomiast 44.767 zł środki własne Gminy. 

 
Adresatami świadczeń byli: 
- uczniowie publicznych i niepublicznych szkół podstawowych, gimnazjów i szkół 
ponadgimnazjalnych oraz słuchacze publicznych kolegiów nauczycielskich, nauczycielskich 
kolegiów języków obcych,   
- wychowankowie publicznych i niepublicznych ośrodków umożliwiających dzieciom 
niepełnosprawnym realizację obowiązku szkolnego i obowiązku nauki. 
 
Na rok szkolny 2010/2011 wpłynęło ogółem 333 wniosków o udzielenie pomocy w formie 
stypendium szkolnego. 
Stypendia szkolne były przyznawane za okres od miesiąca, w którym wpłynął wniosek. Oprócz 
kwoty bazowej stypendium w okresie od września do grudnia 2010 r. przyznawano kwotę 
uzupełniającą, w przypadku zbiegu co najmniej dwóch niezależnych od siebie                                       
i udokumentowanych okoliczności występujących w rodzinie ucznia takich jak: bezrobocie, 
niepełnosprawność, ciężka lub długotrwała choroba, wielodzietność, brak umiejętności wypełnienia 
funkcji opiekuńczo-wychowawczych, alkoholizm lub narkomania, rodzina niepełna bądź zdarzenie 
losowe. Stypendia szkolne były realizowane w formie pieniężnej za okres od września do grudnia 
2010 r. oraz w formie pomocy rzeczowej o charakterze edukacyjnym za okres od stycznia do 
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czerwca br. 
Stypendium szkolne otrzymało 301 uczniów znajdujących się w trudnej sytuacji materialnej 
wynikającej z niskich dochodów w rodzinie (do 351 zł netto na osobę), w szczególności gdy w 
rodzinie tej występowało: bezrobocie, niepełnosprawność, ciężka lub długotrwała choroba, 
wielodzietność, brak umiejętności wypełniania funkcji opiekuńczo-wychowawczych, alkoholizm lub 
narkomania, rodzina niepełna. 32 wnioski zostały rozpatrzone odmownie, z tego 31 z uwagi na 
przekroczenie przez wnioskodawców kryterium dochodowego a 1 z uwagi na ukończenie przez 
ucznia 24 roku życia. 

 
Wszyscy świadczeniobiorcy stypendium szkolnego zostali podzieleni na grupy wg osiąganych 
dochodów. Miesięczna wysokość stypendium została zróżnicowana w zależności od stopnia 
ubóstwa i sytuacji życiowej rodziny ucznia, zgodnie z poniższym zestawieniem. 

 
Zasiłek szkolny otrzymali natomiast uczniowie znajdujący się przejściowo w trudnej sytuacji 
materialnej z powodu zdarzenia losowego, tj.:  
 - śmierci rodzica lub opiekuna prawnego, 
 - klęski żywiołowej, 
 - wydatków związanych z długotrwałą chorobą, 
 - innych, szczególnych okoliczności. 
Na zasiłki szkolne została przeznaczona kwota 1.095 zł. Z tej formy pomocy skorzystały 3 osoby. 
Maksymalna kwota zasiłku wynosiła 455 zł. 
 
6.2. Pomoc materialna o charakterze motywacyjnym 
 
Pomoc materialna o charakterze motywacyjnym za wyniki w nauce oraz za osiągnięcia sportowe 
adresowana była do uczniów klas IV-VI szkół podstawowych oraz uczniów gimnazjum. Celem tej 
formy pomocy jest wspieranie uczniów szczególnie uzdolnionych. Stypendium motywacyjne jest 
świadczeniem nieobligatoryjnym, zależnym od posiadania przez szkołę środków finansowych 
przeznaczonych na ten cel. 
 

 
 
 
 
 
 

Grupa 
dochodowa 

Kwota bazowa 
stypendium 

Kwota 
uzupełniająca 
stypendium 

Miesięczna 
wysokość 

stypendium 
kwota bazowa 

Miesięczna 
wysokość 

stypendium 
kwota 

uzupełniająca 

I 
dochód na członka 
rodziny do 105,30 

zł 
 

91,00 91,00 91,00 182,00 

II 
dochód na członka 

rodziny 
od 105,31 zł do 

210,60 zł 

81,90 91,00 81,90 172,90 

III 
dochód na członka 

rodziny 
od 210,61 zł do 

351 zł 

 72,80 91,00 72,80 163,80 
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STYPENDIA ZA WYNIKI W NAUCE 
 

Nazwa Szkoły Okres za 
jaki zostało 
przyznane 

stypendium 

Liczba 
uczniów 

Kryteria przyznanego 
stypendium 

Kwota 
przypadająca 

na ucznia 

Szkoła Podstawowa 
nr 1 w Bystrzycy Kł. 

Semestr II 22 
- średnia 5,00 i wyżej 
- zachowanie wzorowe 

81,81 zł 

Szkoła Podstawowa 
nr 2 w Bystrzycy Kł. 

Semestr II 12 
- średnia 5,11 i wyżej 
- zachowanie co najmniej dobre 

99,00 zł 

 
 
Szkoła Podstawowa 
w Długopolu Dln. 

 
Semestr I 

 
2 

- średnia 5,30 i wyżej 
- zachowanie co najmniej 
bardzo dobre  

 
50,00 zł 

Semestr II 4 
- średnia 5,30 i wyżej 
- zachowanie co najmniej 
bardzo dobre 

47,50 zł 

Szkoła Podstawowa 
w Pławnicy Semestr II 7 

- średnia 5,0 i wyżej 
- zachowanie co najmniej 
bardzo dobre 

50,00 zł 

Szkoła Podstawowa 
w Starej Łomnicy Semestr II 4 

- średnia 5,0 i wyżej 
- zachowanie wzorowe 

50,00 zł 
 
 

 
Szkoła Podstawowa 
w Wilkanowie 

Semestr I 5 
-średnia 5,0 i wyżej 
- zachowanie wzorowe 

30,00 zł 

Semestr II 5 
-średnia 5,0 i wyżej 
- zachowanie wzorowe 

50,00 zł 
45,00 zł 
35,00 zł 

 
Gimnazjum nr 2 
w Wilkanowie 
 

Semestr I 
 

7 
- średnia ocen 5,0 i powyżej 
- zachowanie wzorowe 

100,00 zł 

Semestr II 14 
- średnia ocen 5,0 i powyżej 
- zachowanie wzorowe 

82,50 zł 

 
STYPENDIA MOTYWACYJNE ZA OSIĄGNIECIA SPORTOWE 

 

Nazwa Szkoły Okres za 
jaki 

zostało 
przyznane 
stypendiu

m 

Liczba 
uczniów 

Osiągnięcia sportowe 
uczniów, którzy otrzymali 

stypendium 

Kwota 
przypadająca na  

ucznia 

Szkoła Podstawowa  
nr 1 w Bystrzycy Kł. 

- - - - 

Szkoła Podstawowa 
nr 2 w Bystrzycy Kł. 

Semestr II 2 

- I miejsce w Finale Strefy 
Wałbrzyskiej w Czwórboju 
Lekkoatletycznym-Chłopcy, 
Mistrzowie Powiatu 
Kłodzkiego w biegu na 60 
m i 1000 m. 
- zachowanie co najmniej 
dobre 
 

99,00 zł 

Szkoła Podstawowa 
w Długopolu  Dln. 

 
- 

 
- 

 
- 

 
- 

Szkoła Podstawowa 
w Pławnicy 

- - - - 
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6.3. Pomoc materialna dla uczniów romskich 
 
W roku szkolnym 2010/2011 Gmina Bystrzyca Kłodzka kontynuowała „Lokalny program 
stypendialny dla uczniów romskich”, w ramach którego wypłacane były stypendia motywacyjne dla 
uczniów romskich. Celem programu był wzrost liczby uczniów kończących szkoły podstawowe, 
poprawa wyników nauczania i wzrost zainteresowania rodziców romskich edukacją swoich dzieci. 
Adresatami programu było 2 uczniów pochodzenia romskiego ze Szkoły Podstawowej Nr 1 w 
Bystrzycy Kłodzkiej, którzy osiągnęli najwyższą średnią ocen. Miesięczna wysokość stypendium 
wyniosła w okresie IX–XII.2010 r. 100 zł i 60 zł a w okresie  I-VI.2011 r. 100 zł i 60 zł. Na pomoc 
materialną dla uczniów romskich w roku szkolnym 2010/2011 przeznaczono kwotę 1.600 zł. Środki 
na powyższy cel pochodziły w 75% z dotacji MSWiA a 25% środków stanowiły środki własne 
Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
Ponadto w ramach wyprawki szkolnej w 2010 r. zakupiono podręczniki i przybory szkolne dla 28 
uczniów pochodzenia romskiego uczęszczających do Szkoły Podstawowej                                               
Nr 1 w Bystrzycy Kłodzkiej, w związku z realizacją Programu na rzecz społeczności romskiej w 
2010 r. Dotacja z Ministerstwa Edukacji Narodowej została przyznana porozumieniem                          
nr MEN/2010/DKOW/1536(DKOW-1/GP-512-20/10-3) z dnia 24 czerwca 2010 r. w kwocie 
6.000,00 zł, natomiast 1.200 zł to wkład własny Gminy Bystrzyca Kłodzka. Również dla                                        
8 dzieci romskich z Przedszkola Nr 2 w Bystrzycy Kłodzkiej zostały zakupione niezbędne pomoce 
dydaktyczne oraz stroje gimnastyczne w ramach dotacji otrzymanej z MSWiA                                         
w kwocie 2.250,00 zł, środki własne Gminy Bystrzyca Kłodzka to kwota 750,00 zł. 

 
6.4. Rządowy program pomocy uczniom w 2010 r. – „Wyprawka szkolna”  
 
Szczegółowe warunki udzielania pomocy finansowej uczniom na zakup podręczników oraz wypłaty 
uczniom zasiłku powodziowego na cele edukacyjne określone zostały                                                     
w rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 28 maja 2010 r.( Dz. U. Nr 95 poz.612). 
Celem programu w zakresie dofinansowania zakupu podręczników było m.in.: 
1. wyrównywanie szans edukacyjnych i wspieranie rozwoju edukacyjnego uczniów 
przez dofinansowanie zakupu podręczników dla uczniów rozpoczynających w roku szkolnym 
2010/2011 naukę: 

 w klasach I-III szkoły podstawowej, 
 w klasie II gimnazjum, 

2. wyrównywanie szans edukacyjnych i wspieranie rozwoju edukacyjnego uczniów 
przez dofinansowanie zakupu podręczników do kształcenia ogólnego, w tym specjalnego 
dla uczniów  słabo widzących, niesłyszących, z upośledzeniem umysłowym w stopniu lekkim, z 
niepełnosprawnościami sprzężonymi w przypadku, gdy jedną z niepełnosprawności 
jest niepełnosprawność wymieniona wyżej, posiadających orzeczenie o potrzebie kształcenia 
specjalnego, o którym mowa w art. 71b ust. 3 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty, 

Szkoła Podstawowa 
w Starej Łomnicy 

- - - - 

Szkoła Podstawowa 
w Wilkanowie 

- - - - 

Gimnazjum nr 2 
w Wilkanowie 

Semestr I 2 
- I miejsce w strefowych 
mistrzostwach lekko-
atletycznych 

100,00 zł 

Semestr II 2 

- I i II miejsce w 
mistrzostwach Gminy 
Bystrzyca Kłodzka w 
biegach przełajowych 
- I miejsce w finale 
dolnośląskich jesiennych 
biegów przełajowych 
- II miejsce w wiosennych 
strefowych biegach 
przełajowych 

82,50 zł 
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realizujących w roku szkolnym 2010/2011 obowiązek szkolny lub obowiązek nauki w szkołach 
dla dzieci i młodzieży.  

 
Pomoc w formie dofinansowania zakupu podręczników uczeń mógł otrzymać tylko ze względu na 
jedno z trzech wymienionych kryteriów, tj. ze względu na: 
 
1) kryterium dochodowe, o którym mowa w art. 8 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. 
o pomocy społecznej (Dz. U. z 2009 r. Nr 175, poz. 1362, z późn. zm.); 
2) przypadki określone w art. 7 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej, 
poza kryterium  dochodowym,  o  którym  mowa  w  art. 8 ust. 1 pkt 2 ustawy z dnia 12 marca 
2004 r. o pomocy społecznej (w tym zdarzenia losowe, sytuacje kryzysowe, klęski żywiołowe 
lub ekologiczne), na podstawie decyzji dyrektora szkoły, do której uczeń uczęszczał; 
3) orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego, o którym mowa w art. 71b ust. 3 ustawy                
z dnia 7.09.1991 r. o systemie oświaty, dla uczniów słabo widzących, niesłyszących,                               
z upośledzeniem umysłowym w stopniu lekkim oraz uczniów z niepełnosprawnościami 
sprzężonymi w przypadku, gdy jedną z niepełnosprawności jest niepełnosprawność wymieniona 
wyżej, realizujących w roku szkolnym 2010/2011 obowiązek szkolny lub obowiązek nauki w 
szkołach dla dzieci i młodzieży.  
Dofinansowanie zakupu podręczników wynosiło: 
 

 dla uczniów klas I-III szkół podstawowych 
 

do kwoty 
170 zł 

 dla uczniów klas II gimnazjów,  
 dla uczniów niepełnosprawnych klas I-III gimnazjów  

do kwoty 
310 zł 

 dla uczniów niepełnosprawnych klas IV-VI szkół podstawowych  do kwoty 
200 zł 

 dla uczniów niepełnosprawnych zasadniczych szkół zawodowych,  do kwoty 
300 zł 

 dla uczniów niepełnosprawnych szkół ponadgimnazjalnych,  
(z wyłączeniem zasadniczych szkół zawodowych),  

 

do kwoty 
370 zł 

 
 

Grupa 

Liczba uczniów 
rozpoczynających 
w roku szkolnym 
2010/2011 naukę 

Liczba 
uczniów, którzy  

otrzymali 
dofinansowanie  

na podstawie 
kryterium 

dochodowego 

Liczba 
uczniów, którzy 

otrzymali 
dofinansowanie 
poza kryterium 
dochodowym 

(10%) 

Razem  
liczba 

uczniów, 
którzy 

skorzystali 
z programu  

w klasach I szkoły 
podstawowej 

164 22 2 24 

w klasach II szkoły 
podstawowej 

164 27 5 32 

w klasach III szkoły 
podstawowej 

147 16 5 21 

w klasach II gimnazjum 190 19 6 25 

RAZEM 665 84 18 102 

 
 

Liczba uczniów słabo widzących, niesłyszących, z upośledzeniem umysłowym w stopniu 
lekkim oraz uczniów z niepełnosprawnościami sprzężonymi w przypadku, gdy jedną z 

niepełnosprawności jest niepełnosprawność wymieniona wyżej, posiadających 
orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego, o którym mowa w art. 71b ust. 3 ustawy 
z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty, realizujących w roku szkolnym 2010/2011  
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obowiązek szkolny lub obowiązek nauki w szkołach dla dzieci i młodzieży, którym 
udzielono dofinansowania do zakupu podręczników 

w klasach I-
III szkoły 

podstawowej 

w klasach IV-
VI szkoły 

podstawowej 

w klasach I-III 
gimnazjum* 

w 
zasadniczych 

szkołach 
zawodowych* 

w szkołach 
ponadgimnazjalnych 

(z wyłączeniem 
zasadniczych szkół 
zawodowych i szkół 

policealnych) 

Kwota 
dofinansowania dla 

uczniów 
niepełnosprawnych 

0 2 2 0 0 1 011 

 
Gmina Bystrzyca Kłodzka, otrzymała środki dotacji w wysokości 39.048,00 zł z przeznaczeniem na 
zakup wyprawki szkolnej dla uczniów. Szkołom przekazano środki w wysokości 15.790,00 zł – 
zgodnie z ich zapotrzebowaniem, natomiast kwotą 6690 zł bezpośrednio dysponował UMiG z 
przeznaczeniem dla uczniów szkół prowadzonych przez inne organy niż Gmina. Ogółem 
wykorzystano dotację w kwocie 20.694,75 zł. 

 
Pomoc została przyznana w formie refundacji wydatków na zakup podręczników, po przedłożeniu 
w szkole lub UMiG dowodu zakupu. 

 
Rozliczenie dotacji przyznanej w ramach Rządowego Programu  „Wyprawka szkolna w 2010 r.” 

 

JEDNOSTKA 
DOTACJA 
PRZYZNANA 

DOTACJA 
WYDATKOWANA 

Szkoła Podstawowa nr 1 w Bystrzycy 
Kłodzkiej 6.120,00 zł 6.049,00 zł 

Szkoła Podstawowa nr 2 w Bystrzycy 
Kłodzkiej 1.870,00 zł 1.870,00 zł 

Szkoła Podstawowa w Długopolu Dolnym 510,00 zł 510,00 zł 

Szkoła Podstawowa w Pławnicy 1.870,00 zł 1.870,00 zł 

Szkoła Podstawowa w Wilkanowie 1.080,00 zł 1.080,00 zł 

Szkoła Podstawowa w Starej Łomnicy 0,00 zł 0,00 zł 

Gimnazjum nr 2 w Wilkanowie 4.340,00 zł 3.743,00 zł 

Szkoła Podstawowa w Gorzanowie – 
Towarzystwo Miłośników Gorzanowa 1.360,00 zł 1.360,00 zł 

Szkoła Podstawowa Waliszowskiego 
Stowarzyszenia Edukacyjnego w Starym 
Waliszowie 680,00 zł 680,00 

Zespół Szkół Ogólnokształcących w 
Bystrzycy Kłodzkiej Gimnazjum nr 1 4.650,00 zł 3.532,75 zł 

RAZEM 22.480,00 zł 20.694,75 zł 

 
 

Niewykorzystaną część dotacji Gmina Bystrzyca Kłodzka zwróciła na konto DUW we Wrocławiu.  
 
Należy wspomnieć, iż prawidłowość wykorzystania środków finansowych przeznaczonych na 
pomoc materialną dla uczniów w 2010 r. były przedmiotem kontroli Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu, która miała miejsce w miesiącu lipcu br. Nieprawidłowości nie 
stwierdzono i odstąpiono od wydania zaleceń pokontrolnych. 
 

7. Dofinansowanie kosztów kształcenia młodocianych pracowników 

Zgodnie z ustawą o systemie oświaty w poprzednim roku szkolnym Gmina Bystrzyca Kłodzka 
dofinansowywała koszty nauki zawodu i przyuczenia do wykonywania określonej pracy, wydając w 
tej sprawie decyzje administracyjne. Na realizację powyższego zadania  wydatkowano otrzymaną 
z budżetu państwa dotację w kwocie 141.886,55 zł. Pracodawcy kształcili młodocianych 
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pracowników w zawodach: elektryk, murarz, sprzedawca, kucharz małej gastronomii, stolarz, 
piekarz, mechanik pojazdów samochodowych, rzeźnik-wędliniarz, tapicer. 

Liczba 
pracodawców 

którzy otrzymali 
dofinansowanie 

Liczba młodocianych którzy 
ukończyli naukę zawodu: 

Liczba młodocianych którzy 
ukończyli przyuczenie do 
wykonywania określonej 

pracy: 

ogółe
m 

w tym w cyklu 
kształcenia: 

 

ogółe
m          

w tym w cyklu           
kształcenia: 

24 mies. 36 mies. 9 mies. 22 mies. 

10 21 7 14 1 0 1 

 8. Kontrola obowiązku nauki 

Kolejnym zadaniem w zakresie oświaty w minionym roku szkolnym była kontrola realizacji 
obowiązku szkolnego i obowiązku nauki. Obowiązek szkolny dotyczył uczniów w wieku od 7 lat do 
ukończenia gimnazjum, a obowiązek nauki – młodzieży w wieku 17-18 lat. Kontrola realizacji 
obowiązku szkolnego spoczywała na dyrektorach szkół obwodowych, natomiast kontrolą 
obowiązku nauki zajmował się Urząd Miasta i Gminy. Podstawowe dane dotyczące tego zadania 
zawarte zostały w poniższej tabeli: 

Lp. Wyszczególnienie 

1. Liczba uczniów zobowiązanych do spełniania obowiązku nauki 
(roczniki 1992-1994) 

486 

2. Liczba uczniów spełniających obowiązek szkolny i nauki - ogółem 
w tym:  
                                                                                                       
1. spełniających jeszcze obowiązek szkolny, 
2. w szkołach ponadgimnazjalnych, 
3. u pracodawców,                                                                                        
4. w ośrodku rewalidacyjno-wychowawczym, 
5. w ośrodku dla osób z upośledz. umysłowym w stopniu głębokim 

748 
 

266 
444 

0 
0 
0 

3. Liczba wszczętych postępowań administracyjnych dla ustalenia 
miejsca spełniania obowiązku nauki 

0 

4. Liczba wszczętych postępowań administracyjnych z wniosków szkół 
dla przymuszenia do właściwego spełniania obowiązku szkolnego 
lub obowiązku nauki 

6 

5. Liczba postępowań egzekucyjnych (nałożonych grzywien) w celu 
przymuszenia rodziców do spełniania obowiązków dla spełniania 
obowiązku szkolnego lub nauki przez uczniów. 

6 

 
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 20 października 2011 r. przyjęła informację                             
o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Bystrzyca Kłodzka za rok szkolny 2010 – 2011 
przedstawioną przez Panią Beatę Hucaluk – Szpanier – Zastępcę Burmistrza.  
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że owszem rozmawialiśmy bardzo dużo na temat oświaty, 
ponieważ w tym roku podjęto decyzję o likwidacji naszych szkół wiejskich. Mówi, że oświata jest 
jednym z najważniejszych problemów, nie tylko naszej Gminy i dyskutować nad nią trzeba.  
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Mówi, że do dnia dzisiejszego nauczyciele nie otrzymali nagród z okazji dnia nauczyciela, 
obchodzonego 14 października. Pyta, jaki jest tego powód? 
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że obowiązkiem gminy jest, aby pewien procent przeznaczyć 
na nagrody dla dyrektorów bądź nauczycieli. Prośba do wszystkich dyrektorów była taka, że w 
związku z tym, że są tak duże braki w oświacie a na dzień dzisiejszy dochody, które zostały 
zaplanowane w 100% nie są zrealizowane - aby wstrzymać się z ich wypłatą do miesiąca grudnia. 
Planowane przetargi w miesiącu listopadzie potwierdzą, czy nasze dochody zostaną zrealizowane.  
Dodała, że złożone wnioski o wypłatę nagród powinny także przekonać Burmistrza co do ich 
wypłaty. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że ma odmienne zdanie. Budżet gminy jest narzędziem 
ruchomym i można skomasować pewne środki, nie zapłacić faktury czy rachunku natomiast 
„zapłacić inny rachunek”. Będąc Burmistrzem przez dwie kadencje tak właśnie postępował.              
W pierwszej kolejności wynagrodzenie i nagrody otrzymały jednostki a na samym końcu Urząd 
Miasta i Gminy. To nie jest taka wielka kwota. Ma nadzieje, że jak najszybciej zostaną one 
wypłacone.  
Mówi, że Państwo podwyższa  wynagrodzenia dla oświaty a żadne pieniądze za tym nie idą. 
Przypomina, że od września br. jest podwyżka o 7% a nie jest uwzględniona w subwencji 
oświatowej. Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 14 września 2011 r. zgłosiła wniosek                  
o przygotowanie informacji na temat poczynionych oszczędności gminnych w szkołach 
podstawowych, tj. ilość etatów, godzin pracy nauczycieli, łączonych klas i przedmiotów. Mówi, że 
można było robić oszczędności na oświacie dużo wcześniej a teraz je robimy aby wiedzieć jakie 
oszczędności będą od 1 września 2011 r.       
Mówi, że od miesiąca września jest obowiązek przyjęcia 5-cio i 6-cio latków równocześnie. 
Obowiązujące przepisy mówią, że od 1 września 2012 wskazują, ze 6-cio latki pójdą do pierwszej 
klasy obowiązkowo, choć gminy w Polsce mają problemy z reorganizacją i nie są przygotowane do 
przejęcia 6-cio latków. W chwili obecnej formuje się rząd i nadal nie wiadomo jak przygotowywać 
się na rok 2012.   
Przewodniczący Rady – mówi, że radny jest „przekorą” bo wszyscy wiedzą, że podwyżki                
w oświacie były od 1 września br. i rząd nie przeznaczył na to ani grosza, podobnie jak utrzymanie 
przystanków PKS na terenie całej gminy. Prosi radnego Kamińskiego                                                      
o zrozumienie. 
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że nie zdarzyło się jeszcze, aby nie przekazano środków na 
wynagrodzenia i pochodne. Potwierdza, że zadań jest coraz więcej do realizacji a środków coraz 
mniej. Wspomniane przez radnego oszczędności pojawią się dopiero w roku 2013. 
Mówi, że była przekazywana informacja o którą radny pyta, podczas ubiegłej sesji (jest zapis                        
w przyjmowanym dzisiaj protokole) a także na posiedzeniach komisji, m.in. o liczbie sześciolatków 
w szkołach w klasie I – (aż 17.), o oszczędnościach w etatach, ilości osób, które przeszły na urlop 
zdrowotny. W związku z tym, że od 1 września br. są podwyżki 7% w oświacie liczono, że 
zabraknie nam w budżecie do końca roku 1 mln zł., jednak na dzień dzisiejszy będzie to kwota w 
wysokości około 700 tys. zł. Jest zdania, że nie chodzi o to, aby cyfry były napisane na papierze, 
ale podane do wiadomości Państwu. Dodała, że przekazała także informację, iż liczba nauczycieli 
jest zmniejszona o 13 etatów, co daje oszczędności na poziomie 300 tys. zł. Rok przyszły będzie 
rokiem ciężkim gdyż od 1 września br. będzie ustawowa podwyżka wynagrodzeń nauczycieli w 
wysokości 4%. W roku przyszłym gmina będzie zobowiązana do wypłaty odprawy dla 
likwidowanych 3 szkół i oprócz tego będą musiały być wypłacone trzynastki za 8 przepracowanych 
miesięcy. Z chwilą likwidowania szkoły jest obowiązek, aby wszystkie świadczenia być wypłacone.  
1 stycznia 2012 r. przejmujemy także wszystkie zobowiązania Zarządu Budynków Komunalnych            
i będziemy wiedzieli na koniec listopada, jakie kroki zostaną podjęte w sprawie naszego szpitala.  
Zapowiada, że rok przyszły będzie bardzo ciężki ale uspokaja, że poradzimy sobie z naszymi 
obowiązkami. Przeprowadzone oszczędności zaskutkują dopiero w roku 2013.  
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że to co powiedziała Pani Burmistrz to są fakty, jednak 
radnego interesują konkretne oszczędności w oświacie w szkołach wiejskich. Mówi, że                      
w Szkole Podstawowej nr 1 koszt utrzymania jednego ucznia wynosi rocznie 5.447 zł, zaś koszt 
utrzymania jednego ucznia w Długopolu 11.346 zł – cyfry więc mówią same za siebie.  
Pomimo trudnej sytuacji finansowej dużo uwagi poświęca się młodzieży aby umożliwić jej rozwój 
poprzez zajęcia wychowania fizycznego. Wielokrotnie zgłasza temat związany                                         
z umożliwieniem naszej młodzieży korzystania w większym stopniu z hali sportowej. Problem ten 
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musimy rozwiązać z korzyścią dla młodzieży. Wierzy, że z pomocą Pani Burmistrz temat uda się 
rozwiązać pozytywnie.  
Przewodniczący Rady – prosi radnego o przeanalizowanie tematu hali sportowej na posiedzeniu 
komisji i wypracowanie rozwiązania aby wykorzystać obiekt na potrzeby naszej młodzieży.    
Piotr Budnik – radny – zgłasza wniosek formalny o zakończenie dyskusji, z uwagi na to, że temat 
ten był wielokrotnie omawiany. 
 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 2 wstrzymujących się 
przyjęła wniosek o zamkniecie dyskusji.   
 
Ad 6. 
Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu „Agroturystyka”                      
i poprosił Panią Burmistrz o zabranie głosu. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że agroturystyka może być zajęciem stanowiącym 
alternatywny dochód dla mieszkańców będących płatnikami podatku rolnego na terenie wiejskim.  
Na terenie naszej gminy jest wydanych 56 decyzji związanych z prowadzeniem gospodarstwa 
agroturystycznego. Są one w puli obiektów świadczących usługi hotelarskie, do których zaliczają 
się m.in. pokoje gościnne, domy wypoczynkowe – łącznie ponad 100 obiektów.         
Gospodarstwa agroturystyczne prowadzone na naszym terenie mają wysoki standard                         
i stanowią konkurencję dla innych obiektów. Na początku roku 2000 i w latach kolejnych był 
znaczący wzrost tychże obiektów, natomiast w chwili obecnej następuje stagnacja.   
Jan Pięta – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Zagospodarowania Gminy – poinformował, że 
Komisja na posiedzeniu w dniu 19 października 2011 r. przyjęła informację w sprawie 
funkcjonowania agroturystyki na terenie Gminy Bystrzyca Kłodzka w oparciu o przedłożony wykaz 
obiektów, w którym świadczone są usługi hotelarskie. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że radni otrzymują materiały niekompletne. Prosi aby 
przygotowywane materiały były dokładniejsze tematycznie i merytorycznie. Mówi, że otrzymany 
materiał „jest nie przypiął nie przyłatał” ani tematycznie ani miejscowościami. Wskazuje, że  
opracowany materiał z roku ubiegłego był obszerniejszy i znacznie szczegółowy. Należało więc 
uaktualnić go i przedłożyć radnym w takiej formie, gdyż jest on bardzo dobrze sporządzony.    
Mówi, że w latach 90 nie było ani jednego gospodarstwa agroturystycznego. Sukcesem nazywa 
obecną ilość gospodarstw agroturystycznych. Prowadzenie gospodarstwa agroturystycznego jest 
dobrym sposobem uzupełnienia dochodu z gospodarstwa rolnego. Złym zjawiskiem jest jedynie 
nieuczciwa konkurencja. Stagnacja ilości gospodarstw wynika z istniejących dopłat dla rolników. 
Mówi, że należy wspierać tę formę działalności turystycznej.    
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że w latach 90 nie mogły być gospodarstwa agroturystyczne, 
gdyż ustawa pojawiła się dopiero w roku 1997. Wcześniej funkcjonowały jedynie pokoje gościnne, 
które uznawało się za prowadzenie działalności gospodarczej.   
Mieczysław Kamiński – radny – składa wniosek formalny aby materiał z roku ubiegłego                       
w sprawie agroturystyki został uaktualniony i przekazany radnym.  
Renata Surma – Burmistrz – mówi, nie potrzeba składać formalnego wniosku. Poinformowała, że 
na kolejną komisję radni otrzymają aktualizację gospodarstw agroturystycznych.  
Mieczysław Kamiński – radny – wniosek wycofał. 
  
Ad 7. 
1. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji punktu tj. Podjęcie uchwał                  
i przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kłodzku. 
Poinformował, że Prezes Sądu Okręgowego w Świdnicy pismem z dnia 17.05.2011r. 
poinformował, że do Sądu Rejonowego w Kłodzku na kadencję w latach 2012 – 2015 Rada 
Miejska w Bystrzycy Kłodzkiej winna wybrać 10 ławników do wydziału rodzinnego i nieletnich                 
i 2 ławników do wydziału pracy. 
Informacje o naborze kandydatów na ławników były rozplakatowane na terenie Miasta i Gminy 
oraz umieszczone na stronie internetowej Urzędu Miasta i Gminy oraz Biuletynie Informacji 
Publicznej.  
Kandydatów na ławników do wydziału rodzinnego i nieletnich mogli zgłosić radom gmin prezesi 
właściwych sądów, stowarzyszenia, inne organizacje społeczne i zawodowe, zarejestrowane na 
podstawie przepisów prawa, z wyłączeniem partii politycznych, oraz co najmniej pięćdziesięciu 
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obywateli mających czynne prawo wyborcze, zamieszkujących stale na terenie gminy. 
Kandydatów na ławników do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy zgłaszają związki 
zawodowe oraz organizacje pracodawców. 
Na możliwą liczbę 12 ławników zgłosiło się jedynie 6 kandydatów do wydziału rodzinnego                      
i nieletnich.  Działając na podstawie ustawy Prawo o ustroju Sądów Powszechnych wystąpiłem do 
Komendanta Wojewódzkiej Policji we Wrocławiu o opinię o każdym z kandydatów. 
Zgodnie z zapisami ustawowymi, na sesji w dniu 29 lipca br. powołaliśmy zespół ds. opiniowania 
kandydatów na ławników.  
Poprosił Panią Irenę Stawiarską – przewodniczącą zespołu o przedstawienie opinii zespołu na 
temat kandydatów na ławników, którego posiedzenie odbyło się 23 września br.  
Irena Stawiarska – poinformowała, że zespół opiniujący w składzie: 
1/ Piotr Budnik - radny; 
2/ Danuta Jończyk – radca prawny; 
3/ Aleksandra Rembiasz – sędzia Sądu Rejonowego w Kłodzku; 
4/ Irena Stawiarska - radna; 
5/ Jan Szkwarek - radny 
dokonał analizy wszystkich zgłoszonych wniosków na ławników w zakresie spełnienia przez nich 
wymogów określonych w ustawie Prawo o ustroju sądów powszechnych i zaopiniowała  
pozytywnie wszystkie złożone kandydatury, w osobach:  
1/ Golec Dorota Bożena -  zam. Bystrzyca Kłodzka; 
2/ Kaczmarek Felicjan Mikołaj – zam. Bystrzyca Kłodzka; 
3/ Płazińska Jolanta Anna – zam. Bystrzyca Kłodzka;  
4/ Pojasek Barbara – zam. Bystrzyca Kłodzka;   
5/ Zwierzyńska – Leonarczyk Urszula – zam. Stara Łomnica;  
6/ Żukowski Ryszard – Nowy Waliszów.  
Poinformowała, że Pani Sędzia Sądu Rejonowego z Kłodzka, obecna na posiedzeniu zespołu, 
wskazała na wzorowe przeprowadzenie rekrutacji i przygotowanie dokumentów do pracy zespołu 
przez pracowników Biura Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Przepisy ustawy  Prawo o ustroju sądów powszechnych 
precyzują, że wyboru ławników dokonuje się w głosowaniu tajnym. 
Istnieje zatem potrzeba wyboru komisji skrutacyjnej, która przeprowadzi całość głosowania.  
Poprosił więc o zgłaszanie kandydatów do komisji skrutacyjnej: 
1/ Dariusz Krzemiński zgłosił radnego Mariana Adamowa – który wyraził zgodę; 
2/ Jerzy Klajn zgłosił radnego Mieczysława Kamińskiego – który wyraził zgodę; 
3/ Piotr Budnik zgłosił radnego Jana Szkwarka – który wyraził zgodę. 
 
Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad wskazanym składem 
komisji skrutacyjnej. Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, 
jednogłośnie przyjęła skład komisji skrutacyjnej. 
Przewodniczący Rady poprosił komisję skrutacyjną o wybranie ze swego grona 
przewodniczącego, przygotowanie kart do głosowania, przeprowadzenie głosowania i ogłoszenia 
jego wyników. 
Mieczysław Kamiński – radny – poinformował, że na 12 miejsc mamy tylko 6 kandydatów. 
Wyraża zaniepokojenie brakiem chętnych do wydziału pracy, po czym dodał, że jest to zjawisko 
negatywne. Mówi, że są już zapowiedzi, że odbędzie się ponowny nabór ławników i wówczas 
pojawią się nowi, chętni kandydaci.   
Zarządzono 10 min. przerwy. 
Dorota Komornicka – repr. Fundusz Lokalny Masywu Śnieżnika – wręczyła uroczyście dyplomy 
dla stypendystów wraz z wyszczególnieniem darczyńców. 
Mieczysław Kamiński – przewodniczący komisji skrutacyjnej – odczytał zasady głosowania na 
ławników. Następnie wyczytując kolejno radnych rozdał karty do głosowania, po czym odbyło się 
głosowanie tajne. 
 
Po obliczeniu przez komisję skrutacyjną oddanych głosów na poszczególnych kandydatów, 
Przewodniczący komisji odczytał protokół z obliczenia głosów oddanych w głosowaniu w wyborach 
ławników do wydziału rodzinnego i nieletnich Sądu Rejonowego w Kłodzku o następującym 



 

23 

 

brzmieniu:  
„Komisja Skrutacyjna w składzie:  
 Mieczysław Kamiński – przewodniczący;    
 Jan Szkwarek – sekretarz;    
 Marian Adamów – członek;    
 po wyjęciu kart z urny i ich przeliczeniu stwierdza, co następuje: 
 
1. Liczba radnych Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej obecnych na sesji uprawnionych do  
    głosowania wynosi: 15 
2. Na ławników wydziału rodzinnego i nieletnich Sądu Rejonowego w Kłodzku zgłoszono  
    następujące kandydatury:   

1/ Dorota Golec; 
2/ Felicjan Kaczmarek; 
3/ Jolanta Płazińska; 
4/ Barbara Pojasek; 
5/ Urszula Zwierzyńska-Leonarczyk; 
6/ Ryszard Żukowski. 

3. Liczba radnych, którym wydano karty do głosowania: 15 
4. Liczba kart wyjętych z urny: 15  
5. Liczba kart nieważnych - 
6. Liczba głosów ważnie oddanych za wyborem poszczególnych kandydatów:             
    1/ Dorota  Golec -   oddano głosów:  za 15,  
                                                        przeciw 0,  
                                                        bez dokonania wyboru 0, 
    2/ Felicjan Kaczmarek - oddano głosów: za 15,  
                                                            przeciw 0,  
                                                            bez dokonania wyboru 0, 
    3/ Jolanta Płazińska - oddano głosów:    za 15,   
                                                            przeciw 0,  
                                                            bez dokonania wyboru 0, 
    4/ Barbara Pojasek - oddano głosów:     za 14,  
                                                            przeciw 1,  
                                                            bez dokonania wyboru 0, 
    5/ Urszula Zwierzyńska-Leonarczyk  - oddano głosów: za 14,  
                                                            przeciw 1,  
                                                            bez dokonania wyboru 0, 
    6/ Ryszard Żukowski - oddano głosów:  za 15,  
                                                            przeciw 0,  
                                                            bez dokonania wyboru 0, 
  7. Wobec powyższego komisja skrutacyjna stwierdza, że kandydaci: 
    a) Dorota Golec, 
    b) Felicjan Kaczmarek, 
    c) Jolanta Płazińska, 
    d) Barbara Pojasek, 
    e) Urszula Zwierzyńska – Leonarczyk, 
    f) Ryszard Żukowski 
   uzyskali większą ilość znaków „X” w kratce obok wyrazu „tak” od sumy znaków „X” obok wyrazu     
   „nie” i zostali wybrani na ławników Wydziału Rodzinnego i Nieletnich Sądu Rejonowego w   
   Kłodzku.   
8. Ponadto Komisja stwierdza, że podczas głosowania zaszły (nie zaszły) okoliczności, które  
    mogły mieć wpływ na ważność głosowania: 

- brak - 
Na tym protokół zakończono i podpisano.  
Załączniki:  
- kartki do głosowania - 15 szt. 
  
                                       



 

24 

 

Przewodniczący Rady przedstawił Radzie projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do 
Wydziału Rodzinnego i Nieletnich Sadu Rejonowego w Kłodzku, po czym przystąpił do 
przeprowadzenia głosowania nad projektem uchwały. Rada w obecności 15 radnych,                           
w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie podjęła: 
 

Uchwałę Nr XIX/177/11 
w sprawie wyboru ławników do Wydziału Rodzinnego i Nieletnich  

Sądu Rejonowego w Kłodzku   
- stanowiącą  załącznik Nr 2 

 
Przewodniczący Rady pogratulował wybranym ławnikom, życząc owocnej pracy dla dobra naszej 
całej społeczności. 
 
2. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2011. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że wprowadzone zmiany po stronie dochodów 
budżetowych są wynikiem: 

1. Zwiększenia planu w wysokości 1 000,00 zł. tytułem otrzymanej darowizny od Lasów 
Państwowych – Nadleśnictwa w Bystrzycy Kłodzkiej dla Zarządu Osiedla nr 2 na realizację 
projektu „Poznajmy się”. 

2. Zwiększenia planu w wysokości 3 000,00 zł. tytułem otrzymanej zapłaty za promocję 
wystawy Europejskiego Centrum Solidarności.  

3. Zwiększenia planu w wysokości 9 722, 00 zł. tytułem otrzymanych odszkodowań                                
z Ubezpieczeniowego Funduszu Gwarancyjnego oraz Powszechnego Zakładu 
Ubezpieczeń  za uszkodzone lampy oświetleniowe. 

4. Zmian zgłaszanych przez Wydziały UMiG celem urealnienia planu dochodów, tj.: 
 - zmniejszenie dochodów ze sprzedaży mienia gminy o kwotę 603 627,00 zł., 
 - zmniejszenie dochodów z usług geodezyjnych o kwotę 50 000,00 zł., 
 - zmniejszenie dochodów z dzierżawy kortów o kwotę 8 000,00 zł..  

 
Wprowadzone zmiany po stronie wydatków budżetowych są wynikiem: 

1. Wprowadzonych zmian po stronie dochodów budżetowych. 
2. Zwiększenia planu w wysokości 24 685,00 zł. dla Przedszkola nr 2 w Bystrzycy Kł.,                      

z przeznaczeniem na: 
 - kwota 20 000,00 zł. na zakup opału, 
 - kwota   4 685,00 zł. na wydatki bieżące. 
3. Zwiększenia planu w wysokości 6 264,00 zł. tytułem dopłaty dla Zakładu Wodociągów                 

i Kanalizacji w Bystrzycy Kł. do ½ ilości zużytej wody na basenie w sezonie letnim,                         
w związku z nieszczelnością dużej niecki basenu. 

4.  Zwiększenie planu w wysokości 25 000,00 zł. dla Zarządu Budynków Komunalnych                 
w Bystrzycy Kł. z przeznaczeniem na zakup wodomierzy do lokali komunalnych. 

5. Zwiększenie planu w wysokości 20 000,00 zł. dla Zarządu Budynków Komunalnych                  
w Bystrzycy Kł. z przeznaczeniem na roboty zduńskie w lokalach komunalnych. 

6. Zwiększenie planu w wysokości 40 000,00 zł. – dotacja przedmiotowa dla Centrum 
Integracji Społecznej w Bystrzycy Kł.. 

7. Zwiększenie planu w wysokości 50 000,00 zł. – dotacja podmiotowa dla Miejsko Gminnego 
Ośrodka Kultury w Bystrzycy Kł.. 

8. Zwiększenia planu w wysokości 188 915,00 zł. celem zabezpieczenia środków na wydatki 
osobowe w oświacie. 

9. Zwiększenia planu w wysokości 9 722,00 zł. z przeznaczeniem na remonty instalacji 
oświetlenie ulicznego. 

10. Zwiększenia planu w wysokości 40 000,00 zł. na pokrycie kosztów energii  
11. Zwiększenia planu w wysokości 150 000,00zł. z przeznaczeniem                                              

na oczyszczanie placów, ulic i chodników miasta i wsi. 
12. Zwiększenia planu w wysokości 50 000,00 zł. dla Zakładu Wodociągów                                        

i Kanalizacji w Bystrzycy Kł. tytułem dopłaty do cen wody i ścieków. 
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13. Zwiększenia planu w wysokości 22 850,00 zł. z przeznaczeniem na wypłatę diet dla 
radnych gminy. 

14. Zmniejszenia planu w wysokości 1 388 000,00 zł. na budowę sali sportowej przy 
Gimnazjum nr 2 w Wilkanowie.  

15. Zmian zgłaszanych przez Wydziały UMiG celem urealnienia planu wydatków. 
16. Zmian zgłaszanych przez jednostki organizacyjne gminy celem urealnienia planu 

wydatków. 
Wprowadzone zmiany w załącznikach: 

 nr  3 – Wykaz zadań inwestycyjnych, 
 nr  4 – Zestawienie planowanych dotacji udzielonych z budżetu Gminy Bystrzyca Kłodzka, 
 nr  5 – Plan przychodów i wydatków samorządowych zakładów budżetowych, 

są wynikiem zmian wprowadzanych po stronie wydatków budżetowych.    
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, ze Komisja na 
posiedzeniu w dniu 27 października 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy wraz z autopoprawkami przedstawionymi przez Panią Skarbnik. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 12 radnych, w 
głosowaniu jawnym, 12 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XIX/178/11 
w sprawie zmian w budżecie gminy w roku 2011 

- stanowiącą  załącznik Nr 3 
 
3. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że dotychczasowe zmiany w budżecie na 2011 r. 
wprowadzone następującymi aktami prawnymi: 
- Zarządzeniem Nr 0050.397.2011 Burmistrza Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 30 września 2011 r., 
- Uchwałą Nr XIX/178/2011 Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej z dnia 28 października 2011 r.    
  zgodnie z art. 229 ustawy o finansach publicznych  
nie powodują konieczności zmiany uchwały  w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Bystrzyca Kłodzka.  
Z uwagi jednak na zmiany dokonane w przedsięwzięciach, Gmina Bystrzyca Kłodzka dostosowuje 
zmiany wartości dochodów i wydatków budżetu Gminy Bystrzyca Kłodzka na 2011 r. do 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, ze Komisja na 
posiedzeniu w dniu 27 października 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 12 radnych,                           
w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

 Uchwałę Nr XIX/179/11 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  

- stanowiącą  załącznik Nr 4 
 

4. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie podatku od nieruchomości. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że zgodnie z art. 5 ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. 
o podatkach i opłatach lokalnych, Rada Gminy określa wysokość stawek podatku od 
nieruchomości. Proponowane w uchwale stawki podatku od nieruchomości, podobnie jak                      
w ubiegłym roku, są zgodne z górną granicą tych stawek przewidzianą w ustawie o podatkach i  
opłatach lokalnych, a ich wzrost w stosunku do 2011 roku wynosi 4,2% i wynika ze wzrostu cen 
towarów i usług konsumpcyjnych w okresie pierwszego półrocza 2011 roku, w stosunku do 
analogicznego okresu poprzedniego. Górne granice stawek kwotowych zostały ogłoszone w 
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Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej. 
Poinformowała, że w porównaniu do roku 2010 jest to wzrost o 4,2%. Biorąc pod uwagę stopień 
inflacji z roku 2010 i 2011 jest to propozycja poniżej poziomu inflacji. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, ze Komisja na 
posiedzeniu w dniu 6 października 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
podatku od nieruchomości. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 12 radnych, w 
głosowaniu jawnym, 12 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XIX/180/11 
w sprawie podatku od nieruchomości  

- stanowiącą  załącznik Nr 5 
5. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie podatku od środków transportowych. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że w związku z ogłoszeniem przez Ministra 
Finansów dnia 19 października 2011 r. obwieszczenia w sprawie górnych granic stawek 
kwotowych podatków i opłat lokalnych w 2012 r., w wyniku którego wzrosły stawki maksymalne w 
podatku od środków transportowych, proponuje się zmianę stawek na 2012 rok. Poinformowała, że 
w związku z ogłoszeniem stawek minimalnych prosi Radę o dostosowanie zaproponowanych 
stawek do ustawowych. Podatek od środków transportowych jest na poziomie 65% maksymalnych 
stawek zaproponowanych przez rząd. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, ze Komisja na 
posiedzeniu w dniu 6 października 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
podatku od środków transportowych. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 12 radnych,               
w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XIX/181/11 
w sprawie podatku od środków transportowych  

- stanowiącą  załącznik Nr 6 
 

6. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie opłaty uzdrowiskowej. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, ustawa z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach                     
i opłatach lokalnych określa obowiązek podatkowy w opłatach lokalnych. Zgodnie z art. 19 ustawy 
o podatkach i opłatach lokalnych rada gminy określa wysokość stawki opłaty uzdrowiskowej. 
Ostatnia uchwała w przedmiotowej sprawie była podjęta w 2009 r., uchwalona stawka opłaty 
wynosiła 2,50 zł. Proponowana w uchwale na 2012 r. stawka opłaty uzdrowiskowej wynosi 2,80 zł., 
a jej wzrost wynosi 112 % w stosunku do dotychczas obowiązującej. Zmiana stawki opłaty 
spowodowana jest wzrostem cen towarów i usług od 2009   
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, ze Komisja na 
posiedzeniu w dniu 6 października 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
opłaty uzdrowiskowej. 
Mieczysław Kamiński – radny – w związku z tym, ze gmina prowadzi bardzo poważną                            
inwestycję pn. Rewitalizacja Parku Zdrojowego (wartość - 6 mln zł) składa wniosek aby ta opłata 
wynosiła 3 zł. 
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że koszt inwestycji wynosi nie 6 mln a 4 mln 900 tys. zł i wcale 
nie jest tak, że podnosząc opłatę o 0,20 gr. zwróci nam się inwestycja.  
Mówi, że miejscowość Długopole Zdrój nie jest jeszcze na tyle atrakcyjną miejscowością aby 
przyjmować wyższą stawkę od zaproponowanej, nie chcielibyśmy także zniechęcić kuracjuszy.   
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że tam gdzie można, należy symbolicznie zwiększać 
dochody.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek radnego Kamińskiego aby przyjąć stawkę opłaty 
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uzdrowiskowej w wysokości 3 zł.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 3 głosami za, przy 10 przeciwnych i 2 
wstrzymujących się odrzuciła wniosek. 
 
W związku z tym, że nie było więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 
radnych, w głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XIX/182/11 
w sprawie opłaty uzdrowiskowej  

- stanowiącą  załącznik Nr 7 
 
7. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie opłaty miejscowej. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że ustawa z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach 
lokalnych określa obowiązek podatkowy w opłatach lokalnych. Zgodnie z art. 19 ustawy o 
podatkach i opłatach lokalnych rada gminy określa wysokość stawki opłaty miejscowej, ostatnia 
uchwała w przedmiotowej sprawie była podjęta w 2007 r., uchwalona stawka wynosiła 1,20 zł. 
Proponowana w uchwale stawka opłaty miejscowej wynosi 1,5 zł., a jej wzrost wynosi 125 % w 
stosunku do lat ubiegłych. Zmiana stawki spowodowana jest wzrostem cen towarów i usług od 
2007 r. 
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, ze Komisja na 
posiedzeniu w dniu 6 października 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
opłaty miejscowej. 
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych, w 
głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XIX/183/11 
w sprawie opłaty miejscowej  

- stanowiącą  załącznik Nr 8 
 
8. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie opłaty targowej. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że ustawa z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i 
opłatach lokalnych określa obowiązek podatkowy w opłatach lokalnych. Zgodnie z art. 19 ustawy o 
podatkach i opłatach lokalnych rada gminy określa wysokość stawki opłaty targowej. Ostatnia 
uchwała w przedmiotowej sprawie była podjęta w 2009 r. Proponowane w uchwale stawki opłaty 
targowej uwzględniają wzrost cen towarów i usług. Stawki zaproponowane są wyższe od 
dotychczasowych w granicach od 4 do 6 zł.  
Ewa Matys – Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów – poinformowała, ze Komisja na 
posiedzeniu w dniu 6 października 2011 r. zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w sprawie 
opłaty targowej wraz z autopoprawką Burmistrza dotyczącą nadania nowego zapisu w §2 ust. 1 
projektu uchwały o brzmieniu: „Zarządza się pobór opłaty targowej w drodze inkasa przez Zakład 
Usług Komunalnych w Bystrzycy Kłodzkiej, ul. Strażacka 13”.  
 
W związku z tym, że nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący Rady 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 radnych, w 
głosowaniu jawnym, 15 głosami za, jednogłośnie, podjęła: 
 

Uchwałę Nr XIX/184/11 
w sprawie opłaty targowej  

- stanowiącą  załącznik Nr 9 
 
9. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku i 
przedstawił kolejny projekt uchwały w sprawie zamiaru utworzenia zespołu szkół w Wilkanowie. 
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Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że zgodnie z art. 62 ust. 1 ustawy o systemie oświaty 
organ prowadzący szkołę podstawową i gimnazjum może je połączyć w zespół, po uzyskaniu 
pozytywnej opinii Kuratora Oświaty.  
Z analizy demograficznej wynika, iż od kilku lat systematycznie maleje liczba uczniów Gimnazjum 
nr 2 w Wilkanowie, co z kolei wpływa na zmniejszającą się liczbę oddziałów w tej szkole. W 
kolejnych latach spodziewany jest dalszy spadek liczby gimnazjalistów. 
Obecnie w Szkole Podstawowej w Wilkanowie pobiera naukę 75 uczniów w klasach I-VI                        
(6 oddziałów) oraz 18  przedszkolaków (1 oddział). Z opracowanej prognozy demograficznej 
wynika,  iż liczba uczniów tej szkoły będzie nieznacznie wzrastać, nie powodując jednakże wzrostu 
liczby oddziałów w porównaniu do stanu aktualnego. W budynku Gimnazjum nr 2                                   
w Wilkanowie znajduje się 14 sal dydaktycznych. W związku z utworzeniem zespołu szkół planuje 
się dostosowanie 3 pomieszczeń klasowych na potrzeby szkoły podstawowej, adaptację 
pomieszczenia przed sklepikiem na świetlicę oraz adaptację sklepiku na salę dla oddziału 
przedszkolnego. W holu szkoły postawione zostaną ścianki działowe dzięki czemu powstaną nowe 
pomieszczenia przeznaczone na radiowęzeł- schowek dla nauczycieli w-f, gabinet zastępcy 
dyrektora oraz salę lekcyjną do nauki języków obcych. Docelowo budynek, w którym obecnie 
znajduje się gimnazjum pomieści więc wszystkie oddziały gimnazjalne, oddziały szkoły 
podstawowej i oddział przedszkolny. 
Oprócz czynnika demograficznego za połączeniem jednostek w zespół szkół przemawiają również 
argumenty ekonomiczne i merytoryczne. Połączenie obydwu jednostek pod kierownictwem 
jednego dyrektora i dalsze wspólne ich prowadzenie w formule zespołu szkół  w znacznym stopniu 
ułatwi zarządzanie potencjałem technicznym i osobowym szkół a w efekcie przyniesie 
oszczędności w wydatkach bieżących (wydatki osobowe – likwidacja 1 etatu dyrektorskiego, 
likwidacja części etatów wsparcia pedagogicznego, redukcja zatrudnienia pracowników 
administracji     i obsługi, ograniczenie wydatków rzeczowych, związanych z utrzymaniem obiektów 
szkolnych).  
Zlokalizowanie wszystkich oddziałów nowotworzonego zespołu w jednym budynku pozwoli lepiej 
wykorzystać bazę dydaktyczną i potencjał kadrowy Gimnazjum nr 2 oraz ułatwi organizację 
transportu do szkół. Uczniowie szkoły podstawowej będą mieli możliwość korzystania z pomocy 
zatrudnionego w gimnazjum pedagoga, pełnej opieki świetlicowej, zbiorów bibliotecznych, czytelni 
multimedialnej, pracowni komputerowej, szkolnego bufetu. W sąsiedztwie gimnazjum powstaje 
obecnie hala sportowa, z której również będą korzystali uczniowie szkoły podstawowej.  
Połączenie  Szkoły Podstawowej i Gimnazjum nr 2 w Wilkanowie w Zespół Szkół prowadzony 
przez Gminę Bystrzyca Kłodzka zakładał Program reorganizacji oświaty w Gminie Bystrzyca 
Kłodzka do 2010 r. przyjęty do realizacji uchwałą nr XLVII/313/05 Rady Miejskiej w Bystrzycy 
Kłodzkiej z dnia 5 września 2005 r.  
Pani Burmistrz zgłosiła zmianę do projektu uchwały mówiącą o tym, aby dopisać zapis mówiący  
o tym, że traci moc uchwała o zamiarze likwidacji szkoły w Wilkanowie, która została podjęta w 
miesiącu lutym br. Prosi o przyjęcie autopoprawki do projektu uchwały. 
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 20 października 2011 r. zaopiniowała pozytywnie 
projekt uchwały w sprawie zamiaru utworzenia zespołu szkół w Wilkanowie.  
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że podtrzymuje swoje stanowisko prezentowane wcześniej 
na Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych. Mówi, że czynnik demograficzny i 
ekonomiczny jest bezwzględny. Ilość oddziałów w Gimnazjum w Wilkanowie systematycznie 
spada. W roku 2008-2009 było 12 oddziałów, w 2011-2012 – 8 oddziałów. Zasadnym jest więc 
połączenie szkoły podstawowej i gimnazjum, wówczas czynnik ekonomiczny i koszt na jednego 
ucznia zmaleją i „jest racja bytu szkoły”.  
W trosce szczególnie o dzieci oddziału przedszkolnego i klas I, II, III podtrzymuje propozycję 
wcześniej złożoną, która mówi o utworzeniu zespołu, który będzie składał się z dwóch budynków                  
(budynku gimnazjum i jednego budynku szkoły podstawowej). Uzasadnienie jest oczywiste                   
i proste. Nie trudno wyobrazić sobie dzieci 5, 6-letnie w jednym ogólnym budynku. Znane jest 
wszystkim ukształtowanie powierzchni gimnazjum w Wilkanowie. Jest to parterowy budynek, na 
parterze którego będziemy zmuszeni wygospodarować następne sale lekcyjne poprzez likwidacje 
pewnych pomieszczeń, które są również w szkole niezbędne.  
Urbaniści i architekci planując to gimnazjum widzieli pewną wizję szkoły (hol dosyć przestrzenny 
należy zabudować „klitkami”, które zeszpecą i zniekształcą te szkołę). Równocześnie nigdy nie 
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odseparujemy małych dzieci od dzieci z gimnazjum, które są w trudnym wieku. Jest to młodzież 
pobudzona hormonami, niekiedy może poturbować młodszego ucznia w wieku 5 lat. Zasadnym 
byłoby więc  zatrzymać budynek na dole, w którym można byłoby utworzyć oddział przedszkolny i 
utworzyć klasy I, II, III a na górze klasy IV, V, VI oraz gimnazjum. Takie rozwiązanie wydaje się 
najbardziej zasadnym, gdyż czynnik demograficzny w szkole podstawowej i oddziałach 
przedszkolnych w Wilkanowie jako jedyny jest rosnący.   
Mówi, że jest za podjęciem tej uchwały za wyjątkiem zmiany jednego zapisu w § 2 mówiącym o 
tym, że siedziba zespołu znajduje się w miejscowości Wilkanów 138D z uwzględnieniem 
dodatkowego budynku znajdującego się na dole.   
Jerzy Klajn – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych – mówi, że 
nie rozumie takiego zachowania, gdyż na merytorycznej komisji temat ten był szczegółowo 
omawiany z udziałem dyrektorów. Składa więc wniosek formalny o zamkniecie dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie złożony wniosek formalny radnego Jerzego Klajna     
o zamknięcie dyskusji w temacie zamiaru utworzenia zespołu szkół w Wilkanowie. 
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 13 głosami za, przy 2 przeciwnych przyjęła 
wniosek.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie złożony wniosek radnego Mieczysława Kamińskiego 
dotyczącego zmiany zapisu w projekcie uchwały mówiącego o tym, aby siedziba zespołu 
znajdująca się w miejscowości Wilkanów 138D uwzględniała dodatkowy budynek znajdujący się 
na dole.   
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 2 głosami za, przy 13 przeciwnych odrzuciła 
wniosek.  
 
W związku z tym, że nie było więcej uwag do przedstawionego projektu uchwały, Przewodniczący 
Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego przyjęciem. Rada w obecności 15 
radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, przy 1 wstrzymującym się, podjęła: 

Uchwałę Nr XIX/185/11 
w sprawie zamiaru utworzenia zespołu szkól w Wilkanowie 

- stanowiącą  załącznik Nr 10 
 
10. Andrzej Wziątek - Przewodniczący Rady - przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku     
i przedstawił projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysa w Sołectwie Lasówka oraz 
wyborów uzupełniających do Rady Sołeckiej. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że z uwagi na to, że obecny Sołtys złożył pisemną 
rezygnację z funkcji sołtysa oraz dwóch Panów będących członkami Rady Sołeckiej zasadnym jest 
podjęcie uchwały aby mogły odbyć się ponowne wybory.   
W przedłożonym Radzie projekcie uchwały wpisany jest termin i miejsce odbycia wyborów –                 
tj. 14 listopada 2011 r. godz. 1700 Lasówka nr 8.  
W międzyczasie wpłynęło pismo od Sołtysa i mieszkańców (poparte 27. podpisami mieszkańców) 
o zmianę zaproponowanego terminu na dzień wolny od pracy, gdyż zaproponowany jest 
niedogodnym. Po telefonicznym uzgodnieniu ustalono nowy termin – 19 listopada 2011 r.  
W dniu dzisiejszym wpłynęło pismo podpisane przez 46 innych mieszkańców Lasówki z prośbą              
o pozostawienie pierwotnego terminu 14 listopada 2011 r. o godz. 1700.  
Pani Burmistrz poinformowała, że termin ten jest jednym z możliwych, kiedy mogłaby uczestniczyć 
w zebraniu. W przypadku innego terminu byłoby to niemożliwe. 
Przewodniczący Rady – odczytał pismo, które wpłynęło od mieszkańców mówiące                              
o pozostawieniu terminu 14 listopada 2011 r. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że jeżeli większość mieszkańców opowiada się za datą      
14 listopada br. to jest zasadnym aby uwzględnić. Dobrze jeśli w zebraniu uczestniczy Burmistrz 
gdyż mieszkańcy mają wówczas możliwość poruszyć tematy najbardziej ich interesujące. 
 Andrzej Młynarek – Sołtys Lasówki – pyta, czy mieszkańcy w liczbie 46, którzy podpisali się pod 
wnioskiem o pozostawienie terminu wyborów na dzień 14 listopada 2011 r. są mieszkańcami 
uprawnionymi do głosowania? 
Mówi, że wniosek, który osobiście składał o zmianę terminu poparty jest liczbą 27 mieszkańców  
uprawnionych do głosowania.  
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Mówi, że data 14 listopada tj. poniedziałek jest dniem po kolejnym długim weekendzie. Ponad 
połowa uprawnionych do głosowania z liczby 104 we wsi Lasówka to są ludzie, którzy mają tu swój 
majątek, tu głosują ale stale nie są obecni w dni robocze na terenie wsi. Jeśli więc dowiedzą się, 
że ustalono termin uniemożliwiający im wzięcie udziału w głosowaniu będzie to problem 
powyborczy. Mówi, że przychylając się do terminu 14 listopada 2011 r. to jest to próba 
wyeliminowania tych, którzy mogą głosować i mają takie prawo.  
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że można byłoby tak dyskutować i zastanawiać się z kolei co 
zrobią mieszkańcy drugiego wniosku, jeśli utrzymamy termin 19 listopada 2011 r. Mówi, że coś 
niedobrego dzieje się w miejscowości Lasówka.  
Ewa Traczewska – mieszkanka Lasówki – mówi, że jest osobą stale zamieszkującą                             
w miejscowości Lasówka od 12 lat. Mówi, że po upływie pół roku od wyborów obecny sołtys 
zrezygnował z funkcji sołtysa  „a szkoda, porzucił nas”. Teraz chcemy mieć nowe wybory, nowego 
sołtysa. Mówi, że przez obecne władze sołeckie blokowane są wszelkie inicjatywy i możliwości 
rozwoju podejmowane przez pozostałą część społeczności. Mówi, że gminne gabloty usytuowane 
na terenie wsi są nieudostępniane mieszkańcom, odmawia się dostępu do kluczy i możliwości 
wywieszenia wszelkich informacji.   
Mówi, że w imieniu części mieszkańców prosi o przyjęcie daty wyborów 14 listopada 2011 r. Nikt 
nikomu nie blokuje przyjazdu i uczestniczenia w wyborach spośród osób przyjezdnych.    
Marek Krytak – radny – mówi, że my nie chcemy teraz rozstrzygać problemów we wsi Lasówka. 
Jako radni chcemy ustalić termin zebrania wiejskiego. Składa wniosek formalny o zamkniecie 
dyskusji.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie złożony wniosek formalny radnego Marka Krytaka o 
zamknięcie dyskusji.  
Rada w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, 12 głosami za, przy 3 wstrzymujących się  
przyjęła wniosek.  
 
W związku z tym, Przewodniczący Rady przystąpił do przeprowadzenia głosowania nad jego 
przyjęciem. Rada w obecności 14 radnych, w głosowaniu jawnym, 14 głosami za, jednogłośnie, 
podjęła: 
 

Uchwałę Nr XIX/186/11 
w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysa w Sołectwie Lasówka oraz wyborów 

uzupełniających do Rady Sołeckiej  
- stanowiącą  załącznik Nr 11 

 
Ad. 8. Informacja dotycząca złożonych oświadczeń majątkowych.  
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że realizując zapis art. 24h ust. 12 ustawy z dnia 8 
marca o samorządzie gminnym przedkładam informację dotyczącą złożonych przez pracowników 
Urzędu Miasta i Gminy Bystrzyca Kłodzka, kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz 
dyrektorów szkół, gimnazjum i przedszkoli oświadczeń majątkowych za rok 2010. 

1/ Swoje oświadczenie majątkowe na rozpoczęcie kadencji złożyłam 17.12.2010 r.   Oświadczenie 

majątkowe za 2010 r wraz z kopią PIT złożyłam dnia 07.04. 2011 roku Wojewodzie 

Dolnośląskiemu. 

Wojewoda Dolnośląski pismem z dnia 06.09.2011 roku stwierdził brak uwag i zastrzeżeń do 

złożonych oświadczeń majątkowych. 

2/ Do dnia 30 kwietnia 2011 roku oświadczenia majątkowe wraz z kopią zeznania                                   

o wysokości dochodu w roku podatkowym /PIT/ za rok 2010 złożyło 29 osób zobowiązanych do ich 

złożenia tj. 

     9   - kierowników jednostek organizacyjnych urzędu, 

    11 - pracowników Urzędu Miasta i Gminy, 

     9   - kierowników jednostek organizacyjnych /dyrektorzy szkól, gimnazjum i przedszkoli/ 

Oświadczenia majątkowego za 2010 rok nie złożył jeden pracownik samorządowy.  

3/ Jeden egzemplarz każdego oświadczenia majątkowego wraz z kopią PIT-u przekazałam do 

właściwych urzędów skarbowych w Bystrzycy Kłodzkiej /21/ i w Kłodzku /8/. 

4/ Oświadczenia majątkowe zostały złożone na formularzach określonych w rozporządzeniu 
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Prezesa Rady Ministrów z dnia 26 lutego 2003 roku w sprawie określenia wzorów formularzy 

oświadczeń majątkowych. 

5/ Naczelnik Urzędu Skarbowego w Bystrzycy Kłodzkiej pismem z dnia 11.10.2011 roku 

poinformował, że w analizowanych przez Urząd Skarbowy oświadczeniach nie stwierdził błędów 

formalnych, stwierdził natomiast błędy merytoryczne w 2-ch oświadczeniach majątkowych 

pracowników samorządowych. 

6/ Naczelnik Urzędu Skarbowego w Kłodzku pismem z dnia 19.10.2011 roku poinformował                   

o drobnych przypadkach nieprawidłowości w przypadku 6-ciu oświadczeń majątkowych. 

7/ Podjęłam działania zmierzające do zapoznania się składających oświadczenia z uwagami ze 

strony urzędów Skarbowych celem wyeliminowania błędów w oświadczenia majątkowych 

składanych w przyszłych latach. 

8/ Wojewoda Dolnośląski, jak również Naczelnicy Urzędów Skarbowych w Bystrzycy Kłodzkiej i 

Kłodzku nie podjęli żadnych działań związanych ze stwierdzonymi błędami merytorycznymi. 

9/ Treść oświadczeń majątkowych jest umieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie 

internetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka. 
 
Przewodniczący Rady – poinformował, że realizując zapis art. 24h ust. 12 ustawy z dnia                       
8 marca o samorządzie gminnym przedstawiam poniżej informację dotyczącą złożonych 
oświadczeń majątkowych przez Przewodniczącego Rady oraz radnych Rady Miejskiej. 
1/ Swoje oświadczenie majątkowe na rozpoczęcie kadencji złożyłem w dniu 20.12.2010 r. 
Oświadczenie majątkowe za 2010 r. wraz z kopią PIT złożyłem dnia 20.04.2011 r.   Wojewodzie 
Dolnośląskiemu. 
Wojewoda Dolnośląski pismem z dnia 06.09.2011 r. stwierdził drobne uwagi do złożonych     
oświadczeń majątkowych. 
2/ Na rozpoczęcie kadencji oświadczenia majątkowe złożyło 15 radnych.  
W 3 przypadkach stwierdzono błędy merytoryczne. 
Do dnia 30.04.2011 r. oświadczenia majątkowe wraz z kopią zeznania podatkowego PIT za rok 
2010 złożyło 15 radnych zobowiązanych do ich złożenia. 
W analizie oświadczeń za 2010 r. stwierdzono 2 przypadki z błędami merytorycznymi. 
3/ Jeden egzemplarz każdego oświadczenia majątkowego wraz z kopią PIT-u przekazałem  do 
właściwego Urzędu Skarbowego w Bystrzycy Kłodzkiej. 
4/ Oświadczenia majątkowe zostały złożone na formularzach określonych w rozporządzeniu      
Prezesa Rady Ministrów z dnia 26 lutego 2003 r. w sprawie określenia wzorów formularzy     
oświadczeń majątkowych. 
5/ Naczelnik Urzędu Skarbowego w Bystrzycy Kłodzkiej pismem z dnia 11.10.2011 r.    
poinformował, że w analizowanych oświadczeniach radnych nie stwierdzono błędów     formalnych. 
Stwierdził natomiast błędy merytoryczne w 5 oświadczeniach majątkowych     radnych Rady 
Miejskiej. 
6/ Podjąłem działania zmierzające do zapoznania się składających oświadczenia z uwagami ze 
strony Urzędu Skarbowego celem wyeliminowania błędów oświadczenia majątkowych     
składanych w przyszłych latach. 
7/ Wojewoda Dolnośląski jak również Naczelnik Urzędu Skarbowego w Bystrzycy Kłodzkiej  nie 
podjęli żadnych działań związanych ze stwierdzonymi błędami. 
8/ Treść oświadczeń majątkowych jest umieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej na     
stronie internetowej Gminy Bystrzyca Kłodzka.  
 
Ad. 9. Informacje Burmistrza 
1/ 03.10.2011 r. 

Spotkanie z Rodzicami dzieci Przedszkola Nr 1 i 2 w Bystrzycy Kłodzkiej  w sprawie 
opłaty za pobyt w przedszkolu. 

2/04.10.2011 r. 
Spotkanie z p. Kazimierzem Śpiewakiem - Nadleśniczym Nadleśnictwa Bystrzyca 
Kłodzka i Sołtysem Lasówki p. Andrzejem Młynarkiem w sprawie dróg, którymi powinno 
być wywożone drewno z lasu oraz w sprawie braku możliwości dojazdu do posesji Nr 
62 w Lasówce. 

3/06.10.2011 r. 
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- III Edycja Dolnośląskiego Festiwalu Nauki w Bystrzycy Kłodzkiej i spotkanie                             
z gościem specjalnym Generałem - Panem Mirosławem Hermaszewskim pierwszym i 
zarazem jedynym Polakiem, który był w kosmosie. 

- Odbiór dróg i mostu po remontach z wykorzystaniem środków popowodziowych: 
 

• mostu w Pławnicy, 

• drogi na „Marię Śnieżną" I etap, 

• ul. Zgody w Bystrzycy Kłodzkiej, 

• drogi w Starej Łomnicy. 
4/09.10.2011 r. 

  Wybory Parlamentarne w 19 obwodowych komisach w mieście i gminie 
Bystrzyca Kłodzka. 

5/10.10.2011 r. 
- Odbiór drogi po remoncie II etapu - ul. Górna w Bystrzycy Kłodzkiej z                              

wykorzystaniem środków na usuwanie skutków klęsk żywiołowych. 
- Spotkanie z Zarządem Klubu Sportowego POLONIA w sprawie dotacji dla klubu. 

6/11.10.2011 r. 
Spotkanie z firmą EDEN w sprawie dalszego funkcjonowania „kiosku" na cmentarzu 
komunalnym. 

7/13.10.2011 r. 
Spotkanie z p. Robertem Gawlikiem i p. Andrzejem Lukasem Dyrektorem Oddziału w 
Wałbrzychu - przedstawicielami TAURON S.A. w sprawie naprawy i konserwacji 
oświetlenia ulicznego w mieście i gminie Bystrzyca Kłodzka. 

8/14.10.2011 r. 
Narada z sołtysami gminy Bystrzyca Kłodzka. 

9/17.10.2011 r. 
Spotkanie z dr, p. Januszem Skrężyną - Głównym specjalistą w Regionalnej Dyrekcji 
Ochrony Środowiska we Wrocławiu, Wydziału Spraw Terenowych w Wałbrzychu w 
sprawie opinii w/w instytucji do studium zagospodarowania gminy Bystrzyca Kłodzka. 

10/18.10.2011 r. 
Spotkanie z Wójtem Gminy Rudziniec i delegacją z tej gminy w sprawie likwidacji szkół i 
prowadzenia szkół przez stowarzyszenia. 

11/19.10.2011 r. 
Posiedzenie Rady Społecznej ZOZ w Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie wyrażenia zgody 
na zakupy inwestycyjne (aparat RTG) i zaciągnięcia kredytu. 

12/21.10.2011 r. 
Spotkanie z członkami Zarządu Powiatu Kłodzkiego p. Krzysztofem Baldym,                           
p. Sławomirem Kajdasem oraz Radnym Powiatu Kłodzkiego p. Sebastianem Grzybem i 
Zastępcą Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Kłodzku w sprawie remontu 
skrzyżowania ul.: Okrzei, Wojska Polskiego i Międzyleśnej w Bystrzycy Kłodzkiej w roku 
2012. 

13/22.10.2011 r. 
Uroczystość 60-lecia pożycia małżeństwa pp. Lis Stefanii i Józefa w Wilkanowie. 

14/24-25.10.2011 r. 
Audit ISO w Urzędzie Miasta i Gminy w Bystrzycy Kłodzkiej.  

15/24.10.2011 r. 
Spotkanie z p.Andrzejem Baszturą w sprawie naboru do Policji oraz możliwości 
„zakupu" patroli policyjnych na potrzeby gminy.  

16/25.10.2011 r. 
- Spotkanie z p.Włodzimierzem Bernackim  Syndykiem BFM w upadłości w sprawie 

umorzenia postępowania upadłościowego. 
- Wspólne podpisanie z partnerem czeskim wniosków: 

 

• Bez-Granicznie Aktywni w Euroregionie Glacensis, 

• Komunikujemy się z Czeskimi Sąsiadami w Języku  Angielskim.  

17/26.10.2011 r. 
Spotkanie z przedstawicielami PKPS-u w sprawie remontu pomieszczeń pod ich 
potrzeby w MGOK-u. 

18/Gospodarka lokalowa: 
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- lokale użytkowe przejęte: 1 
- lokale użytkowe wytypowane do przetargu: 3 
- lokale użytkowe oddane w najem w drodze przetargu: 1, w drodze rokowań - 1 
- pozyskane mieszkania: 4 
- przydzielone mieszkania: 3, do remontu kapitalnego- 2, po zakończonym remoncie   
  kapitalnym -1. 

- zamiany mieszkań: 

wzajemne (pomiędzy najemcami) - 1 z 

urzędu - 0 
19 / Gospodarka mieniem gminnym: 

- sprzedaż lokali (ilość zawartych aktów notarialnych): 
mieszkalne: 13 

• budynki: 0 

• lokale użytkowe: 1 
 

- sprzedaż nieruchomości niezabudowanych (działki budowlane) - 1 

- udział w nieruchomości zabudowanej - 1, 
- dzierżawa gruntów rolnych (ilość umów)- 15 (stanowiska handlowe).  

20/ Wydane Zarządzenia Burmistrza: 5  
21/ Informacja demograficzna:  
     - urodzenia: 10  
     - zgony: 12 
 
Ad. 10. Zapytania radnych. 
Marian Adamów – radny – pyta, czy do posesji 62 w miejscowości Lasówka jest tylko 1 droga?  
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że bezpośrednio od budynku w granicach kilkuset metrów 
właścicielem jest Nadleśnictwo Bystrzyca Kłodzka, dalej Gmina. Sprawa sporna dotyczy odcinka 
drogi, którego właścicielem jest Nadleśnictwo. 
Marian Adamów – radny – mówi, że gmina powinna wystąpić z pismem do Nadleśnictwa w tej 
sprawie aby ten odcinek drogi przekazać gminie.  
Renata Surma – Burmistrz – mówi, ze proponowaliśmy przejęcie tej drogi, ale otrzymaliśmy 
odpowiedź, że na dzień dzisiejszy nie jest to możliwe.  
Poinformowała, że w sprawie drogi Izabela w Międzygórzu została wysłana propozycja do Pana 
Starosty aby Powiat przejął tę drogę jako Skarb Państwa, natomiast gmina Bystrzyca Kłodzka 
deklaruje przejęcie później tej drogi od Powiatu bądź partycypację w kosztach utrzymania tej drogi. 
Mieczysław Kamiński – radny – zwraca się do Pani Burmistrz o wyrażenie zgody, aby Pani 
Skarbnik mogła udzielać informacji w sprawie stanu kont bankowych. Zgodnie z ustawą                 
o samorządzie gminnym gospodarka finansowa gminy jest jawna.   
Mówi, że Komisja Budżetu i Finansów powinna raz na jakiś czas przeanalizować wykonanie 
dochodów i wydatków oraz stany kont w celu śledzenia na bieżąco realizację budżetu gminy.  
Renata Surma – Burmistrz – przypomniała, że polecenia pracownikom może wydawać tylko ich 
przełożony. Potwierdziła, że gospodarka finansowa gminy jest jawna. Jeśli chodzi o stan kont – 
owszem mogą być podane do wiadomości radnym, jednakże wydawanie i ujawnianie dokumentów 
finansowych już nie. Nie wszystkie dokumenty mogą być udostępnione. 
Jan Szkwarek – radny – pyta, czy osoby przyjeżdżające do Lasówki na weekendy mogą brać 
udział w wyborach sołtysa bądź rady sołeckiej? 
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że nie chodzi tu o osoby stale zameldowane ale o spis 
wyborców. Jeśli mieszkaniec danej miejscowości w sposób odpowiedni uzasadni może otrzymać 
decyzję o dopisaniu do listy wyborów i tym samym zezwalającą na wzięcie udziału w głosowaniu w 
danej miejscowości.   
 
Ad. 11. Informacje Przewodniczącego Rady 
Przewodniczący poinformował, że do Biura Rady wpłynęły następujące pisma: 
1/  od Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego, Departament Ochrony Zabytków w  

 sprawie udzielonej Gminie dotacji w wysokości 455 tys. zł z przeznaczeniem na      „Bystrzyca 
Kłodzka - system fortyfikacji miejskiej remont i modernizacja murów  obronnych…” 

2/  odpowiedź Burmistrza do p. Ireny Kołodziej dotyczącego remontu budynku nr 7a.     
3/  od p. Jacka Rożnowskiego – członka Rady Sołeckiej Lasówka – w sprawie rezygnacji z  
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     Członkostwa w Radzie Sołeckiej; 
4/  wniosek od p. Wiesława Czermaka do Rady Miejskiej w Bystrzycy Kłodzkiej w sprawie          
     wszczęcia postępowania na okoliczność odbudowy kaplicy św. Józefa pod lasem w        
     Długopolu Dolnym; 
     Przewodniczący Rady potwierdza, że stan tej kaplicy jest fatalny. Nie jest ona wpisana w  
     rejestr zabytków, jest to obiekt sakralny.  
Jerzy Klajn – radny – odniósł się do odpowiedzi jaka została wystosowana przez Panią Burmistrz 
do p. Kołodziej. Mówi, że poczynił rozmowy z tą Panią i okoliczności wskazują na to, że to 
mieszkanie zostanie przez Nią zakupione. 
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że kaplica nie jest obiektem gminnym i nie stoi na naszym 
terenie. Owszem, w budżecie jest pewna pula środków na ratowanie zabytków, jednakże nie 
możemy wniosku w chwili obecnej uwzględnić z uwagi na to, iż wpłynął on po terminie (po 15 
października) i nie ma żadnych załączników typu: kosztorys, pozwolenie na budowę, decyzja 
konserwatora zabytków. Dlatego z powodów formalnych jest wnioskiem nie do przyjęcia do 
realizacji na obecną chwilę. Ponadto pula środków proponowana na rok 285 tys. zł byłaby                
w całości za niską kwotą aby wyremontować obiekt. 
Wiesław Czermak – mieszkaniec Bystrzycy Kłodzkiej – krzykiem i podniesionym tonem  wyraża 
swoje zdenerwowanie brakiem akceptacji złożonego wniosku w sprawie remontu kaplicy.  
Przewodniczący Rady przerwał wypowiedź mieszkańcowi i zarządził 5 min przerwy. 
 
 
 
Ad. 12. Sprawy różne i wolne wnioski. 
Andrzej Młynarek – sołtys Lasówki – mówi, że wniosek który złożył osobiście w sprawie zmiany 
terminu wyborów sołeckich był poparty 27. podpisami osób, którzy z całą pewnością są uprawnieni 
do udziału w wyborach do rady gminy z terenu wsi Lasówka. Mówi, że ważnym jest aby osoba była 
uprawniona do głosowania i była w wykazie wyborców. Prosi więc                                                           
o zweryfikowanie 46. osób, które poparły wniosek o przyjęcie terminu 14 listopada  br., czy są one 
uprawnione do wzięcia udziału w wyborach. Mówi, że zawiadomienie o terminie sesji zostało 
wywieszone do dwóch gablot niezwłocznie po ich otrzymaniu. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że owszem można sprawdzić, jednakże uchwała została 
przyjęta przez Radę. Zweryfikować osoby zawsze można. Jest zdania, że wybory                                     
i nowy sołtys rozwiążą problem i konflikt w miejscowości Lasówka. Mówi, że bardzo ważna jest 
rola Burmistrza podczas wyborów sołeckich. 
Małgorzata Kuchejda – Kierownik OPS – mówi, ze w naszej Gminie funkcjonuje Zespół 
Interdyscyplinarny do spraw Przeciwdziałania Przemocy. Przytoczyła przepisy prawne właściwe do 
jego zafunkcjonowania. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że emocje ze strony p. Wiesława Czermaka i Pana 
Przewodniczącego są niepotrzebne. Mówi, że oboje dużo zrobili dla dobra zabytków. Skoro nie 
posiadamy na chwilę obecność środków na remont kaplicy w Długopolu Dolnym można się 
przyglądać sprawie i podejmować chociażby jakieś zainteresowanie. Zwraca się do 
Przewodniczącego i p. Czermaka o spokojną, przemyślaną rozmowę i uporządkowanie sprawy. 
Nie potrzebujemy zwaśnionych osób gdyż potrzebujemy wspólnie i solidarnie współpracować dla 
dobra Gminy. 
Wiesław Czermak – mieszkaniec Bystrzycy Kłodzkiej – przeprosił Przewodniczącego Rady za 
zachowanie. Mówi, że jest awanturnikiem. Dodał, że remont kaplicy jest jak najbardziej realny, 
gdyż posiadamy wokół wielu rzemieślników a kościół dopomoże. Pyta, gdzie są łańcuchy                    
z pręgierza i kamienne słupy, po czym dodał, że zostały one skradzione z ZBK, gdzie zostały 
złożone na przechowanie. 
Przewodniczący Rady – mówi, że nie ma w tym temacie żadnej wiedzy. Dodał, że jest 
zwolennikiem społecznego ratowania wszelkich obiektów zabytkowych na naszym terenie. Kaplica 
na Górze Parkowej także była w opłakanym stanie, dzięki swoim staraniom udało się od 
Nadleśnictwa otrzymać pewną ilość drewna aby można było wykonać stolarkę drzwiową                   
i okienną. Dzięki zasługom i zaangażowaniu wielu osób udało się przywrócić kaplicy dawną 
świetlność.  
Wiesław Czermak – mieszkaniec Bystrzycy Kłodzkiej – mówi, że jest gotowy pomóc                       
w remoncie kaplicy swoją pracą fizyczną. Wyraża zadowolenie, że można znaleźć kompromis. 
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Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że jest przepis, który nakazuje samorządom 
opracowywanie jednolitych tekstów uchwał Rady. To jest makabryczne zadanie ale dobre dla 
radnych, gdyż jako radny mając w rękach uchwałę do której jest wiele zmian gubi się.  
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że jest obowiązek opracowania uchwał w formie tekstu 
jednolitego, które kilkakrotnie były zmieniane.    
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że skoro została powołana komisja statutowa, 
Przewodniczący Rady powinien wskazać pierwszy termin spotkania komisji. 
Artur Pokora – radny – mówi, że ustalono z radcą prawnym termin pierwszego spotkania na dzień 
4 listopada br. o godz. 14.00. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że po weryfikacji złożonych podpisów przez 46 osób, 
które poparły wniosek o zachowanie terminu 14 listopada br., jako właściwego do 
przeprowadzenia wyborów w sołectwie Lasówka, 6 osób nie jest na stałe zameldowanych ani 
uprawnionych do wzięcia udziału w głosowaniu. Natomiast wniosek sołtysa Andrzeja Młynarka, 
także został poparty osobami, które nie są uprawnionymi do głosowania podczas wyborów (2 
osoby).  
Zwraca się do Rady z prośbą o udzielenie zgody na podjęcie rozmów z potencjalnym inwestorem 
w sprawie propozycji współpracy w zakresie realizacji zabudowy komunalnej lub socjalnej na 
terenie miasta (ul. Konopnicka). Propozycja dotyczy 3 budynków komunalnych. Po przedstawieniu 
koncepcji, firma życzyłaby sobie zgody, aby przetarg mógł być ograniczony pod dane budownictwo 
komunalne. 
Druga sprawa dotyczy gminnych działek o powierzchni ok. 73 ha w Białej Wodzie. Zainteresowany 
chciałby wybudować tam „wioskę tematyczną” przy kompleksie Czarnej Góry. Mówi, że 
zatrudnienie mogłoby uzyskać około 200 osób.  
Odczytała propozycję pisma w sprawie realizacji projektu inwestycyjnego. 
Rada Miejska wyraziła zgodę aby Pani Burmistrz kontynuowała rozmowy z potencjalnymi 
inwestorami. 
Mieczysław Kamiński – radny – mówi, że jeżeli są jakiekolwiek inicjatywy, które mogą służyć 
gminie to należy je drążyć. Proponuje aby uwzględnić w piśmie zapis o brzmieniu: „…oraz 
przedstawienie wstępnej ścieżki finansowania powyższego zadania”. 
  
Sekretarz sesji poinformował, że podczas sesji nie wpłynął żaden wniosek na piśmie do realizacji. 
Renata Surma – Burmistrz – poinformowała, że zostaną zaraz rozdane Radzie propozycje 
dochodów budżetowych i tzw. „koncertu życzeń” wydatków budżetowych na rok 2012. Prosi             
o propozycję zrównoważenia dochodów z wydatkami. 
Mieczysław Kamiński – radny –  pyta Panią Skarbnik, do kiedy Burmistrz jest zobowiązany 
przedstawić założenia budżetu mieszkańcom? 
Renata Surma – Burmistrz – mówi, że jeśli pamięć nie myli, to do końca miesiąca grudnia 2011 r. 
 
Ad. 13. Zamknięcie obrad. 
Wobec wyczerpania porządku obrad – Przewodniczący podziękował sekretarzowi sesji za 
pełnienie obowiązku oraz radnym za czynny udział i zamknął obrady dziewiętnastu sesji Rady 
Miejskiej VI kadencji w Bystrzycy Kłodzkiej.    
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